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Автомобилите ще могат да преминават технически преглед само ако 
собствениците им са платили всички глоби към КАТ. Актове за нарушения 
по пътищата вече ще се връчват електронно.

Стоян караиванов
за музиката,
награДите и любовта

Стр. 3 и 12

Провокацията 
на олаф Шолц

ко някой все още има илюзии за 
историческото ни приятелство с Гер-
мания, време е да изтрезнее. Преди 
седмица германският Бундестаг прие 
резолюция в подкрепа на скопие, с 
която призна “македонската култура, 
идентичност и език” и отправи косвен 
упрек към България. 

Преди 48 часа за миг повярвахме, че 
има и видни германци, които не споде-
лят позицията на Бундестага. в първата 
си визита в Брюксел николай Денков 
се срещна с председателя на европей-
ската комисия Урсула фон дер Лайен, 
която тържествено обеща на българ-
ския премиер... “България да има под-
крепа навсякъде, където има нужда...”

Часове след това обещание един съ-
народник на Фон дер Лайен ни попари 
с публичната си подкрепа за антибъл-
гарската политика на Рс Македония.   

“трябва да има нормален процес на 
присъединяване. нещата са договорени 
и не трябва да има допълнителни усло-
вия”, заяви германският канцлер Олаф 
Шолц на съвместната пресконферен-
ция с македонския премиер Димитър 
ковачевски, който е на посещение в 
Берлин.

изявлението на Шолц бе в отговор 
на твърдения в македонски медии за 
нови условия, които България поставя 
пред РсМ. истерията в скопие избух-
на след писмо на българския президент 
до всички европейски страни, в което 
Радев припомня поети от съседите ан-
гажименти.

А

Велизар ЕНЧЕВ

Стр. 6

Стр. 2

бизнеСът 
С резерви към 
Паралелното
евро

БсП призова Румен Радев 
да свика консултативния съ-
вет за национална сигурност 
за конституционните проме-
ни. Отива му на един прези-
дент, ако е истински държавен 
глава, да спре да се занимава с 
партийно строителство и раз-
биване на партии и да бъде 
обединител, заяви корнелия 

нинова. 
“Да ни събере и да пред-

стави своя проект за консти-
туция, за който говори от 2020 
г. ние ще направим нашите 
предложения, да обсъдим си-
туацията и да излезем с реше-
ние”, аргументира се нинова.

По думите й за консти-
туционна реформа само се 

говори, но единствено ДПс 
е предложило проект. “ние 
не сме виждали проектите на 
“Демократична България”, 
“Продължаваме промяната” 
и ГеРБ. само ходят от стая 
в стая и разнасят хвърчащи 
листове, искат гласове, но не 
казват за какво. така консти-
туция не се прави. тя се прави 

от професионалисти и след 
обществена дискусия”, кате-
горична е нинова.

Правомощията на главния 
прокурор трябва да се огра-
ничат, но фигурата му трябва 
да остане, защото отмяната й 
е въпрос на велико народно 
събрание, подчерта тя.

кСнС за промените
в конституцията

Снимкабта

берлин 
ни Сряза 
за уСловията
към СкоПие

вкадър

Деца от Шумен се включиха в полицейската инициатива “Шофирай разумно, животът 
е с предимство” в Националния ден на безопасността на движението по пътищата

Президентътдаспредасезанимаваспартийно
строителствоиразбиваненапартииидабъде
обединител,призоваКорнелияНинова

Стр. 11

БСПнаСтоява:

тагарев: бях Съветник 
на военното 
миниСтерСтво 
на украйна
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Военният министър тодор 
тагарев е работил като съвет-
ник на Министерството на от-
браната на Украйна в периода 
между 2005 и 2014 година и 
е посещавал регулярно киев, 
призна той по време на изслуш-
ване в парламента. “Работейки 
в различни международни фор-
мати, съм предавал своя опит по 
въпроса на планиране на отбра-
ната и ресурсното управление и 
помощ как да се изгради циви-
лен капацитет за планиране, за 
да могат да работят по-гладко 
гражданско-военните отноше-
ния. За тази си работа от укра-
инска страна не съм получил 
нито една гривна или какъвто и 
да е паричен еквивалент”, пох-
вали се министърът.

тагарев пристигна в нС за 
да бъде изслушан по настоява-
не на пГ “БСп за България” 

за военната помощ, която Бъл-
гария предоставя на Украйна. 
Социалистите поискаха той да 
обясни подробно какво съдър-
жа пакетът от военна помощ. то 
е по повод заявеното от тагарев 
включване на България в Ини-
циативата на еС за осигуряване 
на 1 млн. боеприпаси и снаряди 
за Украйна и заявената готов-
ност страната ни да подготвя 
бойни медици и бойни санита-
ри за киев.

преди дни в декларация от 
трибуната депутатът от “БСп 
за България” Борислав Гуца-
нов изрази възмущението си от 
инициативата на еС, с която, по 
думите му, ще се купуват сна-
ряди, за да се убиват хора.

Вчера от трибуната на нС 
Гуцанов даде пример със САЩ, 
където всяка една помощ се об-
съжда от конгреса и се казва 
ясно какво се дава и на каква 
стойност. той попита въоръже-
нието за Украйна отразяват ли се 
на способностите на българската 

армия и кой коригира мисиите 
и задачите й с всяко извеждане 
на техника от нейния състав и 
спиране на обучението на личен 
състав по боравене с нея.

“Вие не сте министър на от-
браната. Вие сте министър на 
войната”, възмути се Гуцанов. 

Иван петков от БСп пък по-

иска информация какъв е планът 
на министерството за подпомага-
не на Украйна до края на година-
та и какво точно ще бъде предос-
тавено от страна на България. И 
двамата обаче не получиха кон-
кретен отговор от тагарев.

той обясни, че България 
няма да изпраща военни фор-

мирование на бойното поле. 
тагарев цитира решение на 
48-ото нС за предоставяне на 
помощ за Украйна, където в 
точка 4 фигурира е записано 
разрешение за пребиваването 
на до 60 военни от украинска 
страна у нас всяка година. Ще 
бъдат обучавани до 15 украин-
ски бойни санитари на месец 
в продължение на 4 дни в тре-
нировъчния център на ВМА, 
който вече е изграден с финан-
совите средства на САЩ и е 
оборудван на високо техноло-
гично ниво, поясни той.

по думите на тагарев Бъл-
гария няма да вземе участие в 
направлението за боеприпаси, 
калибър 155 милиметра, защото 
не разполага с такова изделие. 
Участието ни обаче в инициа-
тивата за увеличаване на евро-
пейския капацитет на отбрани-
телната индустрия на еС е само 
в наша полза, защото е възмож-
ност да развием военната си ин-
дустрия, подчерта той.

Министърът на правосъдието Ата-
нас Славов заяви, че днес ще подаде 
жалба във Върховния административен 
съд срещу избора на Борислав Сарафов 
за изпълняващ длъжността главен про-
курор. Според министъра процедурата 
трябва да бъде спряна.

Има изрична норма в Административ-
но-процесуалния кодекс, която казва, че 
тогава, когато има допуснато дело в кС, 
с което е оспорена конституционността 

на закон, който трябва да се приложи в 
едно производство, каквото безспорно е 
изборът на нов главен прокурор, тогава 
съответният орган спира производство-
то по делото до произнасянето на кон-
ституционния съд, обясни Славов.

по думите му в момента изборът 
на нов главен прокурор не отговаря на 
обществените очаквания и на изисква-
нията на обществото към тази фигура, 
посочи той.

Според Славов допуснатото дело 
пред кС, с което бяха атакувани тексто-
вете за разследване на главния проку-
рор, не блокира механизма. Става дума 
за съдебно производство, уточни той.

Славов смята, че през юли ще има 
готови предложения за промени в кон-
ституцията. предполага се, че Висшият 
съдебен съвет ще бъде основно рекон-
струиран. Ще има два отделни съвета 
- съдебен и прокурорски съвет, с раз-

лично разпределение на професионална 
и парламентарна квота. Безсмислено е 
за няколко месеца да се открива проце-
дура по избор на членове на ВСС, каза 
Славов.

правосъдният министър е на мне-
ние, че докато не минат и промените в 
конституцията, не е добре да започва 
процедура по избор на нов главен про-
курор, тъй като се говори за намалени 
правомощия, както и по-кратък мандат.

недоволни от управле-
нието на община карлово 
се събраха вчера сутрин на 
протест пред сградата на 
общинската администра-
ция. Включиха се жители 
на пострадалите от мина-
логодишното наводнение 
села Богдан, каравелово и 
Слатина. те недоволстват, 
че все още не е възстанове-
на инфраструктурата в по-
топените селища. към тях 
се присъединиха и гражда-
ни на Баня, които са против 
премахването на паветата 
по ул. “карловска” и про-
мените в териториалната 
програма в града. 

карловци пък се въз-

мущават от забавените 
улични ремонти. Органи-
заторите са нарекли про-
теста “След мен и потоп”.

последният протест на 
местните жители бе в нача-
лото на месеца. тогава ос-
новната причина за иници-
ативата бе проточилият се 
ремонт на водопроводната 
мрежа по две от най-голе-
мите улици в карлово.

през април жителите 
на наводнените карловски 
села блокираха подбал-
канския път пак заради 
бавното възстановяване 
на инфраструктурата в по-
страдалите от потопа се-
лища.

през 2022 г. у нас е 
имало 460 пътни произ-
шествия със загинали, а 
при 50 от катастрофите 
живота си са загубили 
повече от един човек. 
Черната статистика на-
броява 531 загинали и 

8422 ранени участници в 
движението по пътища-
та. през първите четири 
месеца на 2023 г. спрямо 
същия период на 2022 
г. пътнотранспортните 
произшествия са със 133 
повече, като има ръст и в 

броя на ранените. Данни-
те бяха оповестени във 
връзка с националния 
ден на безопасността на 
движението по пътищата. 
Датата е избрана целена-
сочено - преди началото 
на лятната ваканция за де-

цата и преди множество-
то пътувания през юли и 
август. Целта е да се насо-
чи вниманието на обще-
ството към проблемите 
на безопасното придвиж-
ване и необходимостта от 
спазването на правилата. 

Увеличава се тенденцията на 
комбинирана употреба на наркотици 
и алкохол сред подрастващите във 
Варна, заяви вчера Борислав Станчев 
от общинската дирекция “превен-
ция”. От дирекцията са установили 
още пред няколко години, че в мор-
ския град няма ученик, който да не 
е пробвал под някаква форма мари-
хуана, като това е ставало основно 

в гимназиална възраст. В момента 
най-популярни са т.нар. кристали и 
амфетамините, а намалява употреба-
та на хероин. най-разпространената 
дрога остава марихуаната, обясни д-р 
Борислав Станчев. След нея идват 
стимулантите, най-вече от амфетами-
новия кръг. полусинтетичното веще-
ство хексахидроканабинол, което се 
продава като пълнител за електронни 

цигари или като примес в растителна 
смеска, се предлага дори напълно ле-
гално в сайтове и в молове. през март 
националният съвет по наркотичните 
вещества взе решение да го постави в 
забранителния списък, но все още не 
виждам изменение в тази наредба. 
това е масова практика и мода в ев-
ропа през последната година и поло-
вина”, заяви още Станчев. 

полицията в София 
разкри измама за близо 
400 хиляди лева. по слу-
чая е задържан 28-годи-
шен мъж. Сигналът в по-

лицията е бил подаден от 
измамения млад мъж от 
Ловеч. през 2019 година 
с него се е свързал познат 
от софийското село Долни 

Богров, който го е убедил, 
че срещу определена сума 
двамата могат да започнат 
и да развиват успешен биз-
нес, но за целта на името 

на потърпевшия трябвало 
да се регистрират няколко 
фирми.

Стигнало се и до под-
писване на договори за 

банкови заеми срещу за-
лог на европейски субси-
дии. по данни на жертвата 
той не е поставял подпис 
под подобни документи и 

разбрал за измамата, кога-
то банковата институция 
започнала да го търси за 
възстановяване на дължи-
мите суми по кредити. 

Тагаревпризна:

Бях съветник на военното
министерство на Украйна
Виенестеминистърнаотбраната.Виестеминистърнавойната,заявиБориславГуцанов

Атанас Славов подава днес жалба срещу избора на Сарафов

Протест срещу 
управлението на 
общината в Карлово

531 души са загинали в катастрофи за година

Все повече варненчета 
употребяват наркотици и алкохол 

Разкриха измама за близо 400 000 лв.
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на бойко борисов май вече му е все 
едно какви ги вършат коалиционните 
им партньори от пп-Дб. герб са гото-
ви дори да склонят за избора на гувер-
ньор на бнб, стана ясно от изказване 
на лидера на партията вчера пред жур-
налисти в нС.

“като искат, да има тяхна номинация 
- ще има две и парламентът ще избере. 
като дадат по-добър кандидат от Ми-
тко... просто им се учудвам. Да вземат 
тогава бнб, щом искат, да я вземат”, 
разгневи се борисов. ДУМа припомня, 
че двете формации в кабинета до вчера 

не можеха да се разберат за номинаци-
ята за гуверньор като от герб бяха ка-
тегорични, че ще подкрепят единствено 
досегашния шеф на банката Димитър 
радев за нов мандат.

герб и пп-Дб да обсъдят заедно 
бюджета, да отстранят грешките и заед-
но да понесат отговорността за него, по-
иска  борисов. От думите му стана ясно, 
че пп-Дб са изготвили финансовия план 
без да разговарят с герб и не са поиска-
ли тяхното становище. “липсата на коа-
лиционно споразумение, механизъм, из-
исква първо да разговаряме и след това, 
ако имаме забележките, да ги отстраним 
и тогава заедно да понесем отговорност 
по този бюджет”, обясни борисов. той 
призова асен Василев да дойде да каже 

какво мисли, защо го мисли, и ако го 
правим и го подкрепяме, да знаем защо 
го правим”, поясни борисов.

борисов коалиционен механи-
зъм или механизъм на коалиционните 
действия или механизъм на механизми-
те - как ще го кръстят, как ще го подпи-
шат и дали ще го подпишат няма значе-
ние, сви рамене той. 

петков, асен Василев и Денков ка-
тегорично заявиха, че стоят зад думи-
те си да има ротация и да продължим 
правителството, но ще видим какво ще 
се случи,заяви борисов след като преди 
два дни изрази съмнение за бъдещето на 
правителството. нали никой от вас не се 
съмнява, че ротация няма да има, обърна 
се към журналистите той. 

“ротацията е част от целия пакет от 
договорките, които имаме. това е фунда-
ментална част от възможността изобщо 
да съществува такова управление и ни-
кой от наша страна не я е поставял под 
съмнение никога”, коментира вчера в ку-
лоарите на парламента съпредседателят 
на Дб Христо иванов. 

“темата за коалиционното споразу-
мение беше повдигната от колегите ни 
от герб. аз лично не виждам проблем 
да има писмено фиксиране на взаимни-
те ангажименти. Срещите всеки втор-
ник могат да бъдат от такъв коалици-
онен механизъм”, обясни той. иванов 
уточни, че седемте условия, които пп-
Дб поставиха на герб могат да бъдат 
елемент от него.

На Борисов вече му е все едно
какви ги вършат от ПП-ДБ
Невиждампроблемвподписванетона
коалиционноспоразумение,заявиХристоИванов

Столичният общински съвет почете с минута мълчание паметта 
на анжел Вагенщайн. това се случи по предложение на групата на 
бСп. “С фашизма се воюва, а за свободата се мре! това е заветът, 
оставен от анжел Вагенщайн, който ще пазя в сърцето си”, заяви 
иван таков, председател на бСп в София и на групата на социа-
листите в СОС. “Джеки напусна физически този свят днес, но ще 
остане завинаги сред нас чрез безсмъртното си творчество. и с един 
живот - цял век, през който надживява 3 революции, една смъртна 
присъда и сътворява 52 филма, 4 романа и 1000 страници “драскул-
ки”, допълни таков.

той припомни, че Вагенщайн е сценарист, режисьор, писател, 
народен представител, бунтар с леви убеждения, партизанин, ръ-
ководител на бойна група, антифашист, цензуриран, изключван от 
партията, следен, подслушван, но за миг не е помислил да предаде 
лявата идея. “блестящ пример за принципност, сила и вяра. Угасна 
един наш фар в тъмнината... Дълбок поклон пред паметта на анжел 
Вагенщайн!”, заявяват още столичните социалисти. 

СОС почете с минута мълчание 
паметта на  Вагенщайн 

Отказът на петков от депутат-
ския му имунитет вече официално 
е в прокуратурата. ДУМа припом-
ня, че на 21 юни председателят на 
парламента росен Желязков про-
чете от парламентарната трибуна 
уведомлението на петков, че сам 
се отказва от защитата си срещу 
наказателно преследване. писмо-
то вече е изпратено към наблюда-
ващия прокурор, който ще вземе 
решение как да действа.

петков обяви, че се отказва от 
имунитета си на 16 юни, след като 
борислав Сарафов беше скоростно 
произведен в изпълняващ функци-
ите главен прокурор. Свалянето на 
защитата му като депутат беше по-
искан от бившия главен прокурор 

иван гешев заедно с тази на бойко 
борисов заради “барселонагейт”.

тогава по нареждане на Вър-
ховната касационна прокуратура 
Софийската районна прокуратура 
извади казуса с гражданството на 
петков, по който през декември 
2021 г. беше обявила, че престъ-
пление няма. по-късно беше об-
разувано досъдебно производство 
заради декларацията на петков, 
подадена пред президента румен 
радев, преди да стане служебен 
министър на икономиката. В нея 
той пише, че има само българско 
гражданство, макар и процедурата 
по освобождаването му от канад-
ско гражданство още не беше при-
ключила.

Прокуратурата вече може 
да обвини Кирил Петков 

Ново мащабно дарение на издателство “Захарий Стоянов” от над 3500 тома  
за 40-те тунджански читалища обяви издателят Иван Гранитски. Той припомни,  
че идеята за подобни дарения започва от община “Тунджа” и вече обхваща  
всички 82 читалища в Ямболска област. На събитието присъстваше  
и поетът Боян Ангелов, председател на Съюза на българските писатели,  
поетите Петър Андасаров и Атанас Звездинов, проф. Боряна Бужашка

Опечалени близки,

позволете ми от името на националния съ-
вет на българската социалистическа партия и на 
парламентарната група “бСп За българия”, 
както и лично от свое име да изкажа искрените 
си съболезнования по повод разтърсилата ни но-
вина за кончината на уважавания от всички со-
циалисти наш другар  анжел Вагенщайн.

Отиде си един от най-изявените предста-
вители на българския интелектуален елит. 
Сценарист,  писател, общественик - анжел 
Вагенщайн беше един от най-ярките носители 
на социалиснтичеснкия идеал и негов убеден 
защитнник, активен учаснтнник в антифашист-
ката борба и в изгнражндането на социалиснти-
ческа бълнгария, изявен деец на полето на иде-
ологичеснкия сблъсък, виден общеснтнвеник и 
талантлив творец.

независимо къде - в българска кинематогра-
фия или в ДеФа-студиа, като един от дванадесе-
тте на срещата с Франсоа Митеран или като член 
на комитета за защита на русе, като участник в 
кръглата маса или като народен представител в 
седмото Велико народно събрание - навсякъде 
анжел Вагенщайн беше еталон за ерудиция и 
почтеност, за трудолюбие и отдаденост, за чо-
вечност и доброта. горделивостта му беше не-
позната - точно обратното: той до последния си 
дъх беше добронамерен и достъпен, умееше да 

предразполага хората около себе си, да ги пре-
връща в свои съмишленици, умееше да протегне 
ръка, да помогне, да намери добра дума. 

Статиите и книгите му - не една и две - но-
сеха същите белези. бяха честни и откровени. 
бяха истинни и страстни. бяха проникновени и 
мъдри. Вглеждаха се дълбоко в същността на 
процесите, анализираха точно и даваха безпо-
грешни оценки. и не прощаваха на тези, които 
се опитваха да изопачават истината и пренапис-
ват историята.

такъв и ще го запомним - носител на богата 
духовност, скромен и благ в живота, великоле-
пен приятел и прекрасен събеседник, но и умел и 
твърд полемист, остър публицист и проникновен 
белетрист, безгранично смел и верен войник на 
лявата идея. беше такъв и като редови комунист 
преди десети ноември, и като редови социалист, 
и като член на националния съвет и на изпълни-
телното бюро на бСп.

Днес се прощаваме с твореца и обществени-
ка, с Човека анжел Вагенщайн, но сътвореното 
от него ще остане живо в паметта на поколени-
ята.

поклон пред светлата му памет!
 

КОРНЕЛИЯ НИНОВА
ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БСП

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ПГ БСП ЗА БЪЛГАРИЯ

ДО СЕМЕЙСТВОТО, РОДНИНИТЕ И БЛИЗКИТЕ
НА АНЖЕЛ ВАГЕНЩАЙН
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автомобилите ще могат 
да преминават задължителния 
технически преглед само ако 
собствениците им са платили 
надлежно всички глоби към 
кат. освен това актове, фишо-
ве и наказателни постановле-
ния за нарушения по пътищата 
ще могат да се връчват изцяло 
електронно. това са част от 
промените в Закона за движе-
ние по пътищата, които се пред-
лагат през “задната врата” чрез 
преходните и заключителните 
разпоредби на проектобюджета 
за тази година на финансовия 
министър асен Василев. 

основният мотив на пред-
ложението е да се постигне по-
висока събираемост на глобите 
и съответно повече приходи за 
бюджета. Години наред мВР 
не успява да събира наложени-
те глоби за нарушения по пъти-
щата.през 2022 г. не са връчени 
527 056 фиша и 52 030 нака-
зателни постановления, сочат 
данните на мВР. Статистиката 
показва над три пъти увеличе-
ние на невръчените фишове от 
2019 г. до 2022 г.

Условие за извършване на 

преглед за проверка на техни-
ческата изправност на пътно 
превозно средство е липсата 
на задължения на собствени-
ка и ползвателя към датата 
на извършване на прегледа за 
заплащане на глоба или иму-
ществена санкция за извършено 
със същото превозно средство 
нарушение по този закон, на-
ложена с влязло в сила наказа-
телно постановление, фиш или 
електронен фиш, е записано в 
проектозакона.

наличието или липсата на 
задължения ще се извършва 
чрез автоматизиран обмен на 
информация между информа-
ционната система на Изпъл-
нителна агенция “автомобил-
на администрация” и тази за 
административнонаказателна 
дейност на министерството на 
вътрешните работи. най-веро-
ятно тези мерки ще важат и за 
нарушения, свързани с тол сис-
темата, като липса на винетка 
например.

Друга съществена промяна 
предвижда хората и фирмите 
да не могат да продадат кола 
или имот, ако имат някаква 

неплатена глоба, включително 
и електронен фиш за превише-
на скорост. И в момента това 
е забранено, но предвидената 
санкция често не отговаря на 
размера на задълженията, ста-
ва ясно от мотивите към пред-
ложените промени. Затова от 
министерство на финансите 
предлагат при продажба на 
кола или имот нотариусите да 
проверяват по електронен път 
дали собственикът има някак-
ви задължения. За целта те ще 
имат достъп до данните от да-
нъчно-осигурителната сметка 
на хората и фирмите. И едва 
след като задълженията към 
хазната бъдат платени нотари-
усите ще изповядват сделката. 
като специално е предвидена 
възможност задълженията да 
бъдат платени от купувача на 
колата или имота, като преве-
де част от парите по сделката в 
държавната хазна.

това предложение по прин-
цип нее нова. то бе направено 
и през лятото на 2022 г. тогава 
експерти изказаха съмнения до 
колко тази мярка ще е ефектив-
на.промените в закона създават 

възможност фишовете и нака-
зателните постановления да се 
връчват и по електронен път.

от началото на следваща 
седмица ще въведем новост в 
теоретичния изпит при канди-
датстване за шофьорска книж-
ка, като въвеждаме интерак-
тивни видеоклипове, които ще 
показват опасни ситуации на 
пътя. това обяви министърът 
на транспорта и съобщенията 
Георги Гвоздейков.

той обяви още, че ще има 
промени и в самите практи-
чески изпити за получаване на 
шофьорска книжка, като целта 
е да се ограничи до голяма сте-
пен и субективният фактор. “В 
момента автомобилна админи-
страция подготвя приложение, 
с което електронно и на случаен 
принцип ще се избира маршру-
тът на водачите, когато полагат 
изпит”, добави транспортният 
министър.

Бизнесът подкрепя всички действия за по-бързото въ-
веждане на еврото в България, но трябва да има достъчно 
време да се подготви. това коментираха работодателски-
те организации по повод изказване на финансовия ми-
нистър асен Василев, че България води активни разго-
вори с европейската комисия и европейската централна 
банка за въвеждането на еврото като паралелна валута у 
нас от началото на 2024 г..  България очаква да бъде при-
ета в еврозоната от 1 януари 2025 г., като поканата офи-
циално трябва да дойде не по-рано от пролетта на 2024 г. 
правителството обаче явно прави опити въвеждането на 
еврото да се случи по-рано - като паралелно разплащани-
ята се правят в двете валути. Работодателските органи-
зации, които са едни от най-големите поддръжници на 
членството на страната ни в еврозоната, смятат, че поне 
6 месеца са необходими за практическата подготовка за 
подобен тип промени.”Всички действия, които се пред-
приемат във връзка по-бързото въвеждане на евтрото в 
България, българският бизнес ги подкрепя. Добре е, че 
се водят разговори с еЦБ, но тези разговори следва да се 
водят и с българския бизнес, доколкото има редица про-
блеми във връзка с организацията на производствените 
процеси, бизнес софтуера и фискалните устройства”, 
коментира Станислав попдончев, заместник-предсe-
дател и главен финансов директор в БСк. Според него 
има много технически неща за изясняване как може да 
се правят плащания едновременно с двете валути. “Вие, 
ако отидете в магазина, ще може ли да платите с 10 лв. 
и 5 евро едновременно?”, пита попдончев. от синдика-
тите коментираха, че няма как да се избегне периодът, 
в който паралелно ще циркулират двете валути. “Все 
пак, ако правим нещо на своя глава, има риск от някакво 
сътресение”, заяви Димитър манолов, президент на кт 
“подкрепа”.

“европейската централна банка не е склонна да поз-
волява страни извън еврозоната да употребяват еврото 
като паралелна валута, особено в случай, че желаят да 
влязат в еврозоната. процедурата е - първо влизаш и по-
късно започваш да плащаш. И не мисля, че ще създадат 
за нас изключение. Разбира се, не пречи да се отвори 
въпросът, само че съм скептичен. няма подобен казус 
и надали ние ще го създадем”, коментира икономистът 
Георги ангелов пред пред Бнт.

Ваучерите за храна до 
200 лв. няма да се обла-
гат, предвиждат промени 
в Закона за корпоратив-
ното подоходно облага-
не, внесени през Закона 
за държавния бюджет.
Въвеждат се електронни 
ваучери за храна, като 
условията за тях ще бъ-
дат определени в наред-
ба. “Ваучери за храна 
на електронен носител” 

са платежни карти, кои-
то са предоставени чрез 
работодателя на работ-
ниците и служителите, 
включително на тези по 
договори за управле-
ние, които се използват 
за заплащане на храна и 
хранителни продукти в 
ресторанти, заведения за 
бързо обслужване, обек-
ти за търговия с храни, 
включително магазини 

за хранителни стоки, су-
пермаркети, хипермарке-
ти и др., осъществяващи 
дейност в съответствие 
с изискванията на Зако-
на за храните, съгласно 
сключен договор за об-
служване с оператор.

Ваучерите могат да се 
използват и за заплащане 
на ползвани за битови 
нужди електрическа и 
топлинна енергия, при-

роден газ и вода, на дей-
ности, осъществявани от 
културни организации по 
Закона за закрила и раз-
витие на културата и на 
показ на филми съглас-
но Закона за филмовата 
индустрия, и на турис-
тически услуги съгласно 
Закона за туризма. Хар-
тиените ваучери пък ще 
важат до 30 юни 2024 г., 
пише още в проекта.

общо 60 на сто от европей-
ците искат да се запази възмож-
ността да се разплащат в брой, 
показват данни, представени от 
европейската комисия. Съще-
временно се отчита нарастване 
в броя на европейските гражда-
ни, които избират да платят по 
електронен път с банкови карти 

или чрез мобилни приложения 
на банки.

комисията представи две 
предложения, свързани със за-
пазването на парите в брой и с 
възможното въвеждане на “ци-
фрово евро”. по данни на ек в 
някои държави от еврозоната 
плащанията в брой са затрудне-

ни, а в други не е улеснено дос-
татъчно тегленето на пари заради 
закриването на банкови офиси. 
предлага се държавите в еС да 
помогнат за преодоляване на 
тези затруднения и се предвижда 
намеса от ек при необходимост.

В съобщение на комисията 
се отбелязва, че европейската 
централна банка (еЦБ) проучва 
възможността за въвеждане на 
“цифрово евро”, с което да се 
даде по-голям избор за гражда-
ните как да се разплащат. пред-
вижда се “цифровото евро” да се 
използва не само за плащания 
онлайн, а и от устройство към 
устройство без интернет връзка. 
Уточнява се, че подобни плаща-
ния ще бъдат по-сигурни заради 
размяната на по-малко лични 
данни, отколкото при плащане с 
банкова карта.

от търговците в еврозоната 
ще се изисква да приемат “ци-
фровото евро”, с изключение за 
много малките търговци. еЦБ 
ще реши дали и кога да издаде 
“цифровото евро”, се допълва в 
съобщението.

Бизнесът недоволен 
от паралелното 
въвеждане на еврото

Ваучерите за храна стават електронни

60% от европейците искат да плащат в брой

Технически преглед на кола -  
само след платени глоби
Променятизпититезаполучаваненашофьорскакнижка
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Хиляди жители на Пуерто Рико протестираха в столицата Сан Хуан срещу повишаващите  
се сметки и цени на храните. Планираното увеличение на тока за битовите потребители 
изкара на улиците хората от бедния островен протекторат на САЩ

СнимкиБТА

Поклонници получават освежаващи 
напитки след религиозно шествие  
в покрайнините на свещения  
град Мека. Милиони мюсюлмани  
по света празнуват Курбан Байрам

Полша укрепва границата 
заради „Вагнер”

Полското правителство ще 
засили военното присъствие на из-
точната граница и призова ЕК да 
отдели средства за укрепването й. 
Вицепремиерът Ярослав Качински 
обясни решението с пристигането 
в съседен Беларус на частите на ру-
ската ЧВК “Вагнер”. 

Румъния ще ремонтира 
американски бойни 
хеликоптери

Център за поддръжка, ремонт 
и основно обновяване на бойни хе-
ликоптери “Блек Хоук” ще бъде 
открит в румънския град Бакъу. 
Изграждането му е в рамките на 
партньорството между американ-
ската компания “Локхийд Мартин” 
и румънската “Аеростар”.

Молдовските социалисти: 
Властите накърняват 
правата на човека 

Опозиционната Социалисти-
ческа партия на Молдова обвини 
президента Мая Санду и управлява-
щата партия “Действие и солидар-
ност”, че въвличат републиката във 
въоръжен конфликт с прозападния 
си курс. Левицата заяви, че власти-
те системно накърняват правата 
на човека. 

Нетаняху отстъпи 
за съдебната реформа

Израелският премиер Бенямин 
Нетаняху се отказва от най-спор-
ната част от плана за реформи в 
съдебната система. Предложение-
то, което щеше да позволи на пар-
ламента да отменя решенията на 
Върховния съд, предизвика многосе-
дмични протести. 

Двойно убийство 
пред американското 
консулство в Джеда

Въоръжен мъж е открил огън 
по консулството на САЩ в Джеда, 
Саудитска Арабия, и е убил двама 
охранители на обекта. Мотивът 
за нападението е неясен. Няма по-
страдали американци.

ООН: Над 4 милиона 
нигерийци гладуват

ООН предупреди, че заради 
промените в климата и етнически 
конфликти 4,3 милиона жители на 
Нигерия са заплашени от глад. Спо-
ред хуманитарния координатор на 
организацията Матияс Шмале се 
обсъжда обявяването на хумани-
тарна криза в страната.

Германският канцлер Олаф Шолц, 
визирайки България, заяви, че не трябва 
да се поставят нови изисквания за начало-
то на преговорите за присъединяване на 
Северна Македония към евросъюза. на 
пресконференция в Берлин след среща с 
премиера на РСМ Димитър ковачевски 
той отхвърли идеята, че конституционни-
те промени са само предварителна пред-
поставка за началото на преговорите меж-
ду Скопие и Брюксел. Според него вече 
не може да се поставят нови условия. 

“Ще бъда ясен: договорено е и така 
трябва да бъде - редовен процес на при-
съединяване според процедурите, които 
се управляват от еС. това са неща, които 

вече са написани на хартия и не трябва 
да се появяват други, които се отнасят до 
двустранната ситуация. Защитавам и га-
рантирам това”, заяви канцлерът. 

Шолц увери ковачевски, че Герма-
ния подкрепя членството на РСМ в еС и 
признава идентичността, езика и култу-
рата на нейния народ. той припомни, че 
за да отпаднат и последните пречки пред 
влизането на страната в европейската 
общност, Скопие трябва единствено да 
изпълни обещаната реформа в основния 
си закон, включваща признаването на съ-
ществуването на българско малцинство в 
страната. Според канцлера промените са 
от ключово значение и от успеха им “за-

виси много”. 
премиерът ковачевски на свой ред 

посочи, че промяната в конституцията 
вече е подготвена. той отново призова 
опозицията да гласува за реформите, за-
щото в противен случай, вместо да върви 
към интеграция в еС, Северна Македония 
може да изпадне в изолация.

попитан дали с новото правителство 
в България се очаква подобряване на от-
ношенията между двете държави, кова-
чевски посочи, че вече има осъществени 
срещи между министрите на земеделието 
и на труда и социалната политика, и пред-
стоят такива на министрите на външните 
работи и на икономиката.

Берлин застана на
страната на Скопие
Германиянеискановиусловиязапреговоритезаприсъединяване
наСевернамакедониякъмЕС,заявиканцлерътОлафШолц

косовската полиция е 
спряла и претърсила кола, в 
която Данило, синът на прези-
дента на Сърбия Александър 
вучич, е пътувал за поклоне-
ние в манастир в непризната-
та от Белград република. по 
време на операцията прези-
дентският син е трябвало да 
съблече тениската си с над-
пис “Да се предадеш не е ва-
риант”, след като властите я 
приемат за провокативна. 

вучич-баща разкритику-

ва косовския премиер Албин 
курти, че “малтретира чужди 
деца”, и саркастично го поз-
драви за “смелостта”. 

Засилващото се напреже-
ние между Белград и при-
щина беше коментирано от 
албанския премиер еди Рама. 
той призова двете страни 
да не ескалират ситуацията, 
“ако не искат спиране на ев-
роинтеграцията и регионът 
да се превърне в Донбас на 
Балканите”.

турция реагира остро и 
заплаши членството на Шве-
ция в нАтО да не бъде рати-
фицирано, след като активист 
поруга с бекон и подпали пуб-
лично корана пред джамия в 
Стокхолм. турските власти 
бяха предупредили, че меро-
приятието ще навреди на дву-
странните отношения. 

“тези, които искат да са 
наши съюзници в нАтО, не 
могат да толерират и да до-
пускат разрушителното пове-

дение на антиислямски теро-
ристи”, заяви говорителят на 
турското президентство Фа-
хретин Алтън. 

Будапеща също спря вли-
зането на Швеция в пакта, след 
като унгарският парламент от-
ложи до есента ратификация-
тата на присъединяването й. 
Според наблюдателите това 
гарантира, че кралството няма 
да стане член на нАтО преди 
или по време на срещата през 
юли във вилнюс.

Косовската полиция 
съблякла сина на Вучич

Стокхолм „изгори” 
членството си в НАТО

президентът на Франция еманю-
ел Макрон свиква междуведомствена 
кризисна група заради продължава-
щото втора нощ насилие в страната, 
избухнало след като полицай простре-
ля фатално при задържане юноша от 
мигрантски произход в предградие на 

париж.
в последвалите протести бяха ране-

ни 24 служители на реда. Макрон наре-
че фаталния изстрел “непростим”.

над 150 души бяха арестувани след 
втората нощ размирици в редица гра-
дове на републиката. все още не са 

напълно изяснени щетите от тях. Съ-
общава се за десетки опожарени коли 
на силите на реда. подпалени бяха по-
лицейски участъци, кметства и учили-
ща. Градският транспорт в столицата и 
влаковете от предградията към париж 
се движат с прекъсвания.

Втора нощ насилие и размирици във Франция
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1894 - ОТКРИТ Е ЛОНДОНСКИЯТ ТАУЪР БРИ-

ДЖ. Принцът 
на Уелс и бъ-
дещ крал на 
Англия Едуард 
VII откри-
ва подемния 
мост на р. 
Темза. Той се 
намира близо 
до Лондонската кула, откъдето взима и името си. Съ-
оръжението е дълго 244 м и има две кули, високи 65 м, 
всяка тежаща 1000 тона. За металната конструкция 
са използвани 11 000 тона стомана. Вдигащият меха-
низъм се задвижва от вода под налягане.

1908 - В ИЗТОЧЕН СИБИР ПАДА ТУНГУСКИЯТ 
МЕТЕОРИТ. 
Почти всич-
ки метео-
р о л о г и ч н и 
станции и 
геофизиче-
ски обсер-
ватории по 
света в този 
ден регис-
трират трусове, напомнящи за силно земетресение. 
Мощността на въздушния взрив на височина 7-10 км 
над тайгата се оценява на 10-40 мегатона тротилов 
еквивалент. В резултат на всичко това дърветата са 
повалени на площ от 2000 кв. км, стъклата са избити 
на стотици километри от епицентъра и в течение на 
няколко дни над Сибир се наблюдава интензивно све-
тене на небето.

1951 - ВЪВ ФРАНКФУРТ НА МАЙН Е СЪЗДАДЕН 
СОЦИАЛИСТИЧЕСКИЯТ ИНТЕРНАЦИОНАЛ. В 
международно-
то обединение 
със седалище 
в Лондон (Ве-
ликобритания) 
членуват соци-
алистически и 
социалдемокра-
тически партии. 
Наследник на 
Социалистическия работнически интернационал. В 
учредителния конгрес (30 юни - 3 юли 1951 г.) участ-
ват представители на 34 социалистически и социалде-
мократически партии предимно от Европа.

1971 - ЗАГИВАТ ГУНДИ И КОТКОВ. На път за 
Враца край 
прохода Ви-
тиня при 
тежка ката-
строфа уми-
рат двама 
от най-до-
брите и оби-
чани наши 
футболисти 
Георги Аспарухов-Гунди, роден на 4 май 1943 г., и Ни-
кола Котков-Котето, роден на 9 декември 1938 г. По 
това време са съотборници в столичния “Левски”. При 
катастрофата Гунди шофира любимата си бежова 
“Алфа Ромео” с номер СА 9999. Колата се блъска в 
камион с ремарке, запалва се и двамата загиват.

2002 - УМИРА НИКОЛАЙ ХАЙТОВ, ПИСАТЕЛ 
(Р. 1919 Г.). През 1967 
г. излизат неговите 
“Диви разкази”. Те 
имат над 10 издания 
в България, преведени 
са на 28 езика, в т.ч. и 
на китайски. Общият 
тираж на книгите на 
Хайтов, издадени и 
преиздадени в България, е над 4 милиона екземпляра. 
Председател на СБП (1993-1999 г.), академик, носи-
тел на много награди. По негови сценарии са създадени 
филмите “Козият рог”, “Мъжки времена”, “Капитан 
Петко войвода”, “Дърво без корен” и др.

Провокацията
наОлафШолц

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТОлИйсТАНКУлОв

От стр. 1

Всъщност няма ни-
какви нови български 
условия към Скопие. 
има само подписан от 
македонска страна До-
говор за приятелство, 
добросъседство и съ-
трудничество с Бълга-
рия (август 2017 г.), с 
който РС Македония 
поема ясни задължения, 
както и Заключения на 
европейския съвет за 
разширяването на Съ-
юза (юли 2022 г.), им-
перативно припомнящи 
на Скопие да изпълни 
договорите с Гърция и 
България...

Договорът за при-
ятелство от 2017 г. и 
протоколите от съв-
местните заседания на 
междуправителствена-
та комисия по чл. 8 и 
12 от договора визират 
тези ангажименти: про-
мяна на съдържанието 
на учебниците по ис-
тория и география в 
общообразователната 
система, отказ от езика 
на омразата към Бъл-
гария, прекратяване на 
дискриминацията сре-
щу самоопределящите 
се като българи, разсек-
ретяване на архивите 
на югославските тайни 
служби, свързани с по-
громите над българско-
то население след сеп-
тември 1944-та...

Шест години по-къс-
но е ясно като бял ден: 
нито един от тези анга-
жименти не е изпълнен! 
но за германския канц-
лер това не е проблем, 
а неизпълнените от ма-
кедонската страна анга-
жименти се наричат от 
Шолц “допълнителни 
условия”.

Защо Германия е 
официален адвокат на 
македонизма? 

В дипломатически-
те кулоари се мълви, 
че Шолц заема страна-
та на РСМ, защото се 
чувства гузен заради 
едни други германци, 
които унищожиха 11 
000 македонски евреи 
по време на Втората 
световна война. поне-
же не е политкоректно 
тази “мръсна тайна” да 
се изрече на глас, вина-
та се прехвърля на под-
чинената на нацистите 
българска администра-
ция във Вардарска Ма-
кедония.

но да отминем бо-
лната немска съвест и 
да разлистим докумен-
тите на европейския 
съюз и най-вече копен-
хагенските критерии 
(1993 г.) и Договора от 
Амстердам (1997 г.). и 
ще се убедим, че Олаф 
Шолц нито познава, 
нито спазва европей-
ското законодателство. 

В копенхагенските 

критерии четем, че пър-
вото условие пред стра-
на - кандидат за член-
ство в еС е “стабилност 
на институциите, гаран-
тиращи демокрацията, 
върховенството на за-
кона, човешките права 
и закрилата на малцин-
ствата”.

Днес правата на бъл-
гарите в РС Македония 
не само се погазват, но 
те са подложени на сис-
темен физически терор. 
Що се отнася до закри-
лата на малцинствата, 
“закрилата” в Северна 
Македония се видя при 
закриването на двата 
български културни 
центъра в Битоля и Ох-
рид.

Ако копенхагенски-
те критерии налагат фун-
даментални изисквания 
към кандидатстващите 
за еврочленство, До-
говорът от Амстердам 
“вдига летвата”, въвеж-
дайки “нови сфери на 
обединен суверенитет, 
включващи повече от 
гражданските права”.

В член 12 от Дого-
вора от Амстердам се 
въвежда “забраната за 
дискриминация”, а в 
член 18 - “свободното 
движение на граждани-
те на еС”.

Д и с к р и м и н а ц и я -
та към българите в РС 
Македония е видима 
за света, след като ма-

кедонският парламент 
отказва да впише бъл-
гарите в конституцията 
и така не изпълнява ев-
ропейското условие за 
стартиране на прегово-
рите за еврочленство.

Що се отнася до сво-
бодното движение в еС, 
нека не забравяме: през 
май т.г. македонското 
правителство призна за 
съществуване на “чер-
ни списъци” с имена 
на български граждани, 
нямащи правото да вли-
зат на територията на 
РС Македония.

Лобистката игра на 
Скопие в Брюксел и Бер-
лин е прозрачна: рано 
или късно македонски-
ят парламент ще впише 
“българско малцинство” 
в конституцията. но за 
македонизма е по-стра-
шен следващият анга-
жимент - ревизията на 
учебниците, която тряб-
ва да заличи фалшифи-
кациите и бруталното 
присвояване на българ-
ското културно-истори-
ческо наследство.

Сега е важно как ще 
реагира българското 
МВнР. 

но могат ли днеш-
ните ни управници да 
реагират адекватно на 
провокацията на Олаф 
Шолц, след като това 
са същите хора, които 
преди година капитули-
раха пред Скопие?



7

2023

петък
30 юни

Държавата трябва
да подкрепя и
свободните артисти

СТОЯНКАРАИВАНОВ:

Интервю на  
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА
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На стр. 8

СТОЯН КАРАИВАНОВ е единственият бан-
донеонист в България, който използва класи-
ческа аржентинска система. Първоначално 
изучава баян и акордеон, печели награди и 
изнася концерти в България, Австрия, Герма-
ния, Италия, Словакия и др. Стоян завършва 
информатика, но неговият огромен музикален 
талант и любознателност, както и любовта 
му към аржентинското танго го карат да се 
насочи към бандонеона. Изучава инструмента 
при проф. Фабио Фуриа в Консерватория-
та в Каляри, Италия, а по-късно участва в 
майсторски класове на Хуан Хосе Мосалини и 
Даниел Бинели. Включва се в различни проекти 
с водещи световни и български музиканти, 
канен е като солист от големите симфонични 
оркестри и камерни ансамбли в страната. 
През 2022 г. създава първия български танго 
оркестър - “Либертанго”, съставен изцяло от 
млади музиканти.

n Господин Караива-
нов, 2023 г. бележи био-
графията Ви с две мно-
го значими отличия: 
първа награда от Между-
народния конкурс за акор-
деонисти в Клингентал 
- признание от 17-членно 
международно жури от 
експерти, и “Музикант 
на годината” на преда-
ването “Алегро виваче” в 
БНР - израз на любовта 
на слушателите. Какво е 
чувството да излезете на 
сцената пред най-големи-
те майстори на акордеона 
в света? И по какъв начин 
Ви зарежда публиката, 
когато свирите на кон-
церт?

- това е път, по който 
вървя от тригодишен, и 
беше естествено да стигна 
до този голям конкурс, на 
който от дете мечтая да се 
явя. през последната годи-

на се замислих, че България 
от десетилетия не е имала 
световен шампион в акор-

деонното изкуство и че е 
време, ако имам тази въз-

можност, да върна страната 
ни на картата на акордеон-

ното изкуство и да докажа, 
че българин може да бъде 
оценен изключително до-

бре от международно жури. 
това не беше толкова награ-

да за мен, колкото награда 
за всички акордеонисти в 
България. Защото сега вра-

тите им към челните тройки 
се отварят и те имат живия 
пример, че е възможно да 
спечелиш, дори когато си 
в България и се готвиш сам 
за конкурса, на хиляди ки-

лометри от мястото на про-

веждането му.
Относно “Музикант на 

годината” - щастлив съм, че 
съм лауреат на тази най-го-

ляма награда на публиката, 
и то най-младият й носител. 
Свиря на бандонеон от две 
години и половина и си бях 
поставил доста амбициозна 
задача през този период за 
национални турнета, за ев-

ропейски премиери на кон-

церти, за създаване на танго 
оркестър... и може би публи-

ката е забелязала, че съм по-

ложил доста тежък труд и го 
е оценила подобаващо.

Парадоксалное,когатосветовеншампион,коготопубликата
избираза„Музикантнагодината”,всъщностнеможе
даработисамокатомузикант,казвамладиятбандонеонист



8
2023

петък
30 юни

От стр. 7

Държавата трябва...
n Свирили сте на пиано, 

на цигулка, на акордеон, на 
баян, но как и кога бандоне-
онът успя да Ви грабне сър-
цето и да стане Вашият 
инструмент?

- по време на пандемията 
си стоях в къщи като всички 
хора и си търсех хоби. тогава 
си купих първия бандонеон. 
Малко по малко видях, че този 
инструмент се харесва на пуб-

ликата. когато започнах, моя-

та цел беше да науча някои от 
тангата на Астор пиацола и да 
се огранича дотам в свиренето 
на бандонеон. но през 2021 г. 
заедно със Софийската фил-

хармония отбелязахме 100-го-

дишнината от рождението на 
пиацола в зала “България” 
(тогава беше и дебютът ми в 
зала “България”), и трябваше 
да изсвиря, освен трите танга, и 
концерта му за бандонеон, пиа-

но и струнни. Бях решил, че ще 
изпълня тангата на бандонеон 
и концерта на баян, тъй като 
съм баянист, а към датата на 
концерта свирех на бандонеон 
едва от 6 месеца - по класиче-

ската аржентинска система, 
в която няма никаква логика. 
на 23 май получих официал-

ната покана за концерта, кой-

то трябваше да бъде на 24-25 
юни, и си казах: този концерт 
на баян мога да го науча и за 
два дни, имам един месец да 
го науча на бандонеон. и ус-

пях да предизвикам себе си и 
да постигна този връх - защото 
творбата се казва “Аконкагуа”, 
като най-високия връх в южна 
Америка. тогава реших, че от-

тук нататък има доста върхове, 
които може да бъдат покорени. 
и че мога по различен начин да 
се опитам да запозная и млади-

те с класическата музика и да 
върна публиката там, където й 
е мястото - в концертната зала. 
Защото в последните години се 
наблюдава известно намалява-

не на публиката към българ-

ските изпълнители.
когато мина този концерт, 

започнах да мисля за следва-

щото, с което да покажа на 
публиката, че е много приятно 
преживяване да се ходи на кон-

церти. Чрез социалните мрежи 
успях да докосна доста млади 
хора и когато през декември 
миналата година създадох тан-

го оркестъра, на дебютния ни 
концерт се наблюдаваше из-
ключително рядко явление за 
България - за концерт на бъл-

гарски изпълнител, при това 
млад, със собствения си оркес-

тър, който свири за първи път в 
зала “България”, да няма нито 
едно свободно място!

n На 25 години вече има-
те богата биография като 
изпълнител с най-автори-
тетни оркестри и солисти 
и постоянно надграждате 
умения и знания. Как на-
мирате време за участие в 
майсторски класове по баян, 
по акордеон, по бандонеон, 
по дирижиране, да препода-
вате, да композирате, като 
през цялото време изнасяте 
и концерти?

- привърженик съм на теза-

та, че когато човек може добре 

да менажира времето си, няма 
невъзможни неща. Младите 
хора в студентска възраст имат 
шанса да се развиват и да чер-

пят максимално много, докато 
нямат ангажиментите към се-

мейство, към родители. и съм 
преценил, че точно сега мога да 
дам от съня и от спокойствието 
си, за да се развивам на едно 
доста добро музикално ниво. 
А по-късно, когато имам въз-
можност да водя по-регулярен 
живот - да предам тези знания 
на всички българи, които имат 
желание да ги получат.

n Като стана дума за ор-
кестър “Либертанго” - как се 
осигурява съществуването 
на такава формация? Пред-
полагам, че това е общество 
от съмишленици, за които 
тангото е любов и кауза, но 
са необходими и определени 
условия - зали за репетиции, 
някакви финансови средства 
и т.н.

- точно така. и всъщност 
най-откровеният отговор е, че 
не се осигурява. това е частен 
оркестър, който изключително 
се радва на публика - виждайки 
не само продадените концерти, 
а и реакцията на аудиторията. 
но се оказва, че в България та-

кива частни инициативи труд-

но могат да получат подкрепа 
от институциите. Знам, че нФ 
“култура” подпомага проекти 
с определени средства и ре-

шихме да кандидатстваме за 
организирането на майсторски 
клас за танго оркестър с един 
от водещите бандонеонисти в 
света - Хуан Хосе Мосалини. 
той е бил солист на Виенска-

та, на парижката, на Берлин-

ската филхармония, музикант 
от световна класа, който е 
готов да дойде в България да 
учи българи как да свирят. и 
този проект среща коментар 
от институцията, че няма дос-

татъчна културна значимост, 
за да бъде подпомогнат... така 
нашето оцеляване, ако не са 
колегите ми, които имат жела-

нието да работят, е абсолютно 
невъзможно.

n Ясно е, че свирите въл-
шебно, но както казват по-
практичните хора - иначе 
какво работите?

- истината е, че ми се нала-

га да работя нещо много раз-
лично от хобито ми, за да мога 
да осигуря нормален живот 
за себе си и за моите близки. 
тъй като свиря на инструмент, 
който очевидно е, че много ха-

ресва на публиката, че е желан 
и да бъде солист на много от 
симфоничните ни оркестри, но 
това не осигурява редовни до-

ходи. Всъщност у нас нямаме 
практика за свободни артисти, 
които да бъдат подкрепяни от 
институциите. надеждата ни 
беше в управляващите от слу-

жебния кабинет, който дойде 
със заявката, че ще потърси 
начин да бъдат подпомогнати 
тези хора, както и да бъде раз-
тълкувано понятието свобо-

ден артист или артист на сво-

бодна практика. но, разбира 
се, както винаги, нищо такова 
не се случи. и колкото и да ми 
се иска да давам 100 процента 
от себе си на нашата държава 
и на изкуството, това е напъл-

но невъзможно, защото в края 

на месеца, както при всички 
хора, и моите сметки присти-

гат, и аз трябва да ям, както се 
казва...

n Освен това трябва да 
поддържате един рядък и 
скъп инструмент...

- поддръжката на този ин-

струмент се осъществява само 
в Германия и два или три пъти 
в годината трябва да пътувам 
дотам, да платя на майстора, 
който ще го приведе отново 
в концертен вид, и т.н. Доста 
парадоксална е ситуацията, ко-

гато световен шампион, когото 
публиката избира за “Музи-

кант на годината” в държавата 
си, всъщност не работи само 
като музикант, за да може да се 
занимава с музика... и ако това 
интервю стигне до някого от 
сегашната власт, нека обърнат 
внимание, че макар да имаме 
културни програми към нФк 
и към общините, сме обречени 
на дълго чакане и несигурност, 
и няма как да знам дали моят 
проект ще бъде класиран... по 
някакви неизвестни критерии.

n Какви са възмож-
ностите по света пред 
хора като Вас - пътувате 
много и сигурно сте пра-
вили сравнение? Минавало 
ли Ви е през ум да продъл-
жите кариерата си в чуж-
бина?

- Давам като пресен пример 
Франция, тъй като имам много 
приятели - колеги бандонео-

нисти, там се прилага един до-

кумент на държавата, според 
който, ако имате определен 
брой концерти през годината, 
платени за Х сума, имате право 
да кандидатствате за държавна 
субсидия, равна на малко по-

вече от минималната работна 
заплата. и държавата ще ви до-

плати разликата, за да може да 
живеете спокойно и да творите. 
Защото за артиста най-важното 
е спокойствието - кой може да 
твори, притиснат до ръба от ра-

бота и от притеснения дали ще 
успее да изкара месеца. помо-

щите, които се получиха по ев-

ропейски програми за артисти 
на свободна практика във връз-
ка с кОВиД-19, бяха наистина 
добра подкрепа, но след това 
не се направи нищо повече.

няма как да преподавам 
моя инструмент в музикално 
училище или в Музикалната 
академия като щатен препо-

давател, защото не съществу-

ва такъв клас. Бандонеонът, 
на който свири моят ученик 
в България, съм му предос-

тавил, за да може да се учи. 
Всъщност, преподавам пове-

че онлайн на чужденци, от-

колкото тук на българи. 
Миналата година бях 

заминал за италия, когато 
получих наградата “Олга 
камбурова”, и реших, че е 
моя отговорност да бъда в 
държавата си и да помагам 
за нейното културно раз-

витие. но година по-късно 
виждам все по-нарастваща 
несигурност. В България се 
канят чужденци, световно-

известни музиканти - добре, 
мислим за имиджа на ин-

ституциите и как да бъдат 
показвани на публиката по 
по-добър начин. но как от-

глеждаме собствените си та-

ланти? Бандонеонът е в Бъл-

гария и е в моите ръце, но 
няма нито една институция, 
която да каже: нека да под-

крепим този човек, защото 
развива нещо уникално и 
може би заслужава.

n Бандонеонът, на кой-
то свирите - Alfred Arnold 
“nacarado” от 1925 г., какво 
представлява и как стана 
Ваше притежание?

- той принадлежеше на 
един от преподавателите ми, 
който почина миналата годи-

на - Хуан Хосе Мосалини (от 
по-широката публика може да 
бъде разпознат като човека, 
написал “Ламбада”). негови-

ят син ми се обади и каза, че 
му се иска инструментът на 
баща му да попадне в ръцете 
на човек, който го заслужава. 
нямах колебания да кажа, че 
го искам. Беше ми необхо-

димо известно време, докато 
събера тази значителна сума, 
и съм много благодарен на чо-

века, че ме изчака, за да мога 
да притежавам този ценен ин-

струмент.
n На церемонията “Му-

зикант на годината” предло-
жихте брак на любимата си 
Ася. И тя ли е музикантка? 
Защо избрахте това място и 
този момент, за да поискате 

официално ръката й?
- Събра ни сцената минала-

та година, когато имах концерт 
с оркестъра във Враца, тя свири 
на контрабас. Много е лесно да 
се разбереш с човек от гилдия-

та, който е интелигентен и има 
твоите усещания за музиката. 
нашата комуникация винаги е 
била лека, приятна, с любов и 
беше естествено това да се слу-

чи на тази церемония. Защото за 
мен няма нещо по-красиво и по-
магично от любовта; защото лю-

бовта трябва да възтържествува 
над всичко хубаво или лошо и 
винаги, когато има любов, се 
случват красиви неща.

n Има ли вероятност 
един ден да чуем пиеса за кон-
трабас и бандонеон в изпъл-
нение на вашето дуо?

- Да, в момента работим 
над камерен проект, който се 
надяваме есента да успеем да 
покажем в България. и отново 
стигаме до въпроса за финан-

сирането... това със сигурност 
е проект, който би се харесал, 
тъй като става дума за двама 
влюбени и една много рядко 
срещана съвместимост на сце-

ната. Мисля, че публиката би 
му се насладила изключително 
много.

n Ще го очакваме с инте-
рес!

Бандонеонист 

и контрабасистка 

ще слушат Менделсон

СнимкАизАбелАЯнковА
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на 24 юни в Столич-
ната галерия “Шипка” 6 
се проведе редовното го-
дишно отчетно събрание 
на Съюза на българските 
писатели.

Докладът на УС на 
СБп бе изнесен от не-

говия председател Боян 
Ангелов, който се спря 
на няколко важни аспе-
кта: връзки с държавните 
институции и общините, 
международна дейност, 
координация с регионал-
ните писателски друже-

ства у 
нас и по 
с в е т а , 
т в о р -
ч е с к и 
п о с т и -
ж е н и я , 
имотно 

състояние...
председателят на 

контролната комисия 
пенка Чернева в докла-
да си даде висока оцен-
ка на работата, извър-
шена от ръководството 
на СБп и писателските 
дружества по места. 
Събранието одобри с 
пълно мнозинство от-
четните доклади, както 
и бюджета за 2023 г.

през настоящата го-
дина писателският съюз 
отбелязва 110-ата го-
дишнина от създаването 
си и юбилеят ще бъде 
честван на 16 ноември 
в тържествената зала на 
Централния военен клуб 
в столицата под патро-
нажа на президента на  
Р България Румен Радев. 
това събитие е пред-
хождано от десетки дру-

ги тържества и писател-
ски изяви, а  на 20 юли 
2023 г. СБп и Община 
Бургас организират в 
Морското казино голя-
мо литературно четене 
с участието на поети от 
цялата страна.

В самото начало на кни-
гата “Любовни лабиринти” 
авторката петя Йотова при-
знава: “Вие държите в ръцете 
си изповедта на писателка, 
която вече е познала прокля-
тието на Словото, но досега 
се е изявявала само в сферата 
на поезията”.

Да, петя е поетеса парек-
селанс, вероятно затова глав-
ната й героиня Биляна, “лу-
тайки се между изкушения, 
грешки и заблуди, но винаги 
отстоявайки моралните си 
принципи”, освен с перото 

на журналиста, намира спа-
сение и в мерената реч. Още 
в самото начало на романа 
Биляна Будинова - прекрасни 
имена за жена на красотата 
и интелекта - за мен е поста-
вена на еднакъв пиедестал с 
авторката петя Йотова. петя 
и Биляна са еднозначни като 
стил на поведение, като жен-
ска и чисто човешка хубост и 
скромност, като разбиране за 
живота и отстояване на това 
разбиране като непреклон-
ност пред трудностите и воля 
за тяхното преодоляване. 

Да се превъплътиш в свои-
те герои! това е било вероят-
но едно от многото отправни 
начала за творческия процес, 

преди авторката да седне над 
белия лист, преди да задъл-
бае така в темата, че докато 

не прозвучи краят, отърване 
да няма! просто не му се иска 
сякаш и на автора, и на чита-
теля - този роман на “прехода 
в любовта” и на “любовта в 
преход” да свършва. А петя 
не само умее да се превъплъ-
щава в своите героини (Лидия, 
ива, Марта, Бранимира), но и 
в мъжките персонажи: Вик-
тор, двамата морски капитани, 
Георги, иван, естествено и в 
Борис, един от най-духовно 
одарените мъже в живота на 
главната героиня Биляна. 

творбата не е книга за пре-
хода, но частичните описания 
на политическите борби и об-
становката от началото на 90-
те години у нас само правят 
разказа за живота, житейска-
та участ и любовната съдба 
на Биляна още по-истински и 
разбираем за читателя. пред-
полагам, че самият издател, 

големият писател историк 
Бойко Беленски или редактор-
ката нели Горанова на послед-
на корица казват: “Разказът е 
жив и импресионистичен, без 
излишна натруфеност и над-
менно-интелектуална поза. 
петя Йотова се изявява като 
събеседник, увлечен в непри-
нуден разговор за живота...”

така, в непринуден разго-
вор за живота, на който и ние 
сме свидетели и участници, 
тече тази книга роман, книга 
разговор между автора и чи-
тателя, между главната геро-
иня и този низ от любови в 
лабиринта на живота - една от 
тях обаче ще победи. С прав-
дива искрена истинност меж-
ду Мъжа и Жената, с човешка 
топлина и предана обич на 
единия към другия - преда-
ност, която най-вече означава 
Взаимност!

  �
Георги Драмбозов

отредактора

Скъпи читателю!
 

в този брой на приложението за 
литература, изкуство и култура ще се 
потопим в поетичния свят на Найден 
вълчев чрез неговите нови стихове. за 
романа на Петя Йотова “Любовни ла-

биринти” са словата на Георги Драм-

бозов.
Приятно четене.

НовистихотворенияотНайденВълчев

  �
редактор  
боян боЙчев

Поезия

НаЙДеН вЪЛчев е роден на 
30 август 1927 г. в с. малка 
брестница, Плевенска област. 
завършил е Юридическия факул-

тет в Софийския университет. 
автор е на над 20 стихосбирки. 
Публикувал е и произведения за 
деца. По негови текстове са съз-

дадени редица популярни песни. 
Преводач на много славянски 
поети. Носител е на орден “Св. 
св. Кирил и методий” - първа 
степен, на наградата “Димчо 
Дебелянов”, наградата на Съюза 
на българските писатели и Съ-

юза на преводачите в българия, 
на “златния орфей”, на високи 
руски и беларуски отличия.

Март
Дюдюците на мартенския вятър
от проскопнялите си върхове
така пищят, че карат дървесата
да се прегъват в утрото одве. 

Не се е върнал щъркът дългоклюнест, 
но минзухарчето със златно “боц!”
събужда припека от зимен унес
и свирват си с припърхалия кос. 

И кукуряк подава гугла жълта, 
и врабчо гол кураж си дава сам, 
защото знаят - утре ще нахълта 
дъхът на теменужките насам, 

реката пак ще блесне от отвъде, 
дете ще гукне в ранна ранина...
Така било е. И така ще бъде. 
от вечни за правечни времена.

Календар
Клюмват клони, падат листи, 
онемява сякаш всичко. 
Стихва запад, стихва изток, 
падат ветрищата ничком, 
като виждат, че в нощта, 
през реки, бърда, превали 
хорът птичи отлетял е 
вдън горите с есента. 

Първи пъпки, първи листи, 
щури пристъпи във всичко...
Стихва запад, стихва изток, 
падат ветрищата ничком, 
като виждат, че в нощта, 
през реки, бърда, превали, 
хорът птичи отлетял е
да посрещне пролетта.

Двама
Денят угасва, кестенът е мокър, 
навън е есен, сиво е, ръми, 
а тихо е под шушнещия покрив
и тъй е хубаво, че сме сами. 

Речник
Утро. 
Слънце. 
мир. 
морето свети. 
Лодката към изгрева гребе. 
Живите и мъртвите поети
пеят под високото небе.  

вечер. 
мрак. 
война. 
войникът клети
колко димни дни не се засмя?
Живите и мъртвите поети 
плачат над ранената земя.

Вариант
о, мъдри и далечни Саади, 
светът от теб това ли наследи? 

Ти казваше, че точно тези, 
които учи на набези, 
на бран, на поход, на арена, 
те взели после за мишена...

ела и ме от ада изведи, 
о, мъдри и далечни Саади. 

И Йохан волфганг е при нас. Политат
лавинни звуци, радости, беди, 
адажиа притихват и душите ни
умират като падащи звезди. 

Така е хубаво да бъдем двама. 
ела, сложи си вишневия шал. 
И сме далеч от всяка малка драма, 
накрай света от всякаква печал. 

Денят угаснал е. мълчи всемирът
подобно кестен в късен листопад. 
Природата едва, едва вибрира
и тръгва с нас по своя кръговрат.

книгата

Дасепревъплътишвсвоитегерои

накратко

ГодишноотчетносъбраниенаСБП
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  �
Надежда Ушева 

в разгара на дългите и горещи от-
пускарски дни човек намира време 
за повече пътувания и посещения на 
интересни места и обекти, било то в 
страната или извън нея. Чували сте 
приказката “опознай Родината, за да я 
обикнеш”, както е казал някога писа-
телят алеко константинов, пленен от 
красотата на българската земя и плани-
ни. С чудната си природа, забележител-
на култура и история се отличава един 
от най-дългите ни градове - Габрово 
(25 км дължина), разположен в север-
ното подножие на Стара планина. в не-
посредствена близост до него, в мест-
ността Узана, се намира географският 
център на страната. Градът е известен 
с любовта към шегите, наричат го сто-
лица на хумора и сатирата. прочут е с 
многобройните мостове и паметници, 
които заслужава да се видят. Част от 
тях представяме днес чрез любопитна 
информация и снимков материал.
Рачо Ковача - единственият 

монумент у нас,  
построен в река

Символът на предприемчивия 
дух е издигнат върху скалата до мо-
ста “игото” по проект на скулптора 
любомир Далчев през 1935 г. Гово-

ри се, че габровци са поставили ста-
туята върху канара в р. Янтра, за да 
се пести жилищна площ и за да не се 
харчат излишни пари за цветя. Според 
легендата Рачо ковача е основателят 
на Габрово, от неговата наковалня е 
тръгнал поминъкът на селището. от 
габъровото дърво над работилницата 
му е дошло името на града.
Паметник на Васил Априлов

допринесъл за откриването на първото 
българско светско училище през 1835 

г., се намира пред националната апри-
ловска гимназия. открит е през 1935 г. 
с тържество, което съвпада със 100-го-
дишнината от създаването на гимнази-

ята. негов автор е кирил тодоров, за-
вършил кралската академия за изящни 
изкуства в Рим. паметникът представя 
априлов в естествен ръст, с устремен 
поглед и книга в ръце. в подножието 
на статуята са изобразени етапите от 
развитието на българското образова-
ние.

Гостите на Габрово могат да посе-
тят 

Дома на хумора и сатирата

единствения в света музей, посветен на 
смеха. Скулптурите, които населяват 
пространството около него, са любима 
атракция на туристите. Фотографира-
нето с фигурите на Хитър петър, Чар-

ли Чаплин, Дон кихот и Санчо панса е 
забавен спомен и доказателство за пре-
биваването в столицата на хумора. Же-
лезните композиции са дело на проф. 
Георги Чапкънов - почетен гражданин 
на Габрово от 1987 г.

Монумент на Емануил 
Манолов

се намира пред Дома на културата, кой-
то носи неговото име. Сградата е сред 
основните забележителности, особе-
но впечатление правят статуите в цял 
ръст на конници, които се намират на 
покрива й. манолов е основоположник 
на българското професионално компо-
зиторско творчество. автор е на пър-

вата българска опера “Сиромахкиня”, 
написана за нуждите на казанлъшкия 
оперен театър. Други известни него-
ви творби са “Работнически марш” и 
“Учителски марш”.  

За 130-годишнината  
на Ран Босилек

откриват нов паметник на четящото 
дете патиланчо през 2016 г. той се на-
мира на ул. “николаевска”. построен е 
на мястото, където е била родната къща 
на именития писател, описана в стихо-
творението “Родна стряха”. Зад памет-
ника можe да се видят прословутите 
“две липи отпред”. автор е габровецът 
адриан новаков. Детето е разгърнало 
своята книжка и чете “патиланци”. 
поглед в патиланчо е вперил татунчо 
котака - друг образ от творчеството на 
любимия детски писател, чието рожде-
но име е Генчо негенцов.  

 Габровският революционер 
и просветител Цанко 

Дюстабанов

е увековечен с паметник в центъра 
на града през 1966 г. изработен e от 
авторски колектив: скулптор петър 
Златарев и архитект карл кандулков. 
Бил е главен войвода в първи тър-
новски революционен окръг, водач 
на Габровската чета. и до днес се 
помни знаменитата му реч пред тур-
ския съд, преди да бъде обесен: “ев-
ропа се възмути от вашите зверства 
и тя скоро ще дойде да ви изгони от 
тука... вашата се свърши вече!”

„Аз сега покачвам звънче, 
което след време ще стане 

камбана”

това са думи на капитан Дядо 
никола (никола Филиповски, 1800-
1856). той повежда четата си от 13 
души от лясковския манастир към 
Габровския Балкан през 1856 г. 
един от позабравените ни герои на 
освободителните борби е почетен с 
паметник, открит на 1 август 1884 
г. на Шиваровия мост, където е ре-
шителната битка и въстаниците са 
разбити.  
Паметникът на най-малкото 
дете партизанин в България

се намира на ул. “николаевска” до 
оУ “неофит Рилски”, където е учил 
малкият митко. монументът е из-
дигнат през 1961 г., а негов автор е 
архитект карл кандулков. поради 
жестоката експлоатация на труда, 
бащата на митко палаузов става 
партизанин в Габровско-Севлиев-
ския партизански отряд. той е при-
нуден да вземе своя син със себе си 
в Балкана. така, едва на 12 години, 
митко става партизанин.

Юрий Венелин е руски 
славист, българист

фолклорист, етнограф, филолог. па-
метникът му се откроява на еднои-
менната улица в Габрово - средата 
на отсечката между Баев мост и Гор-
нокрайски мост, до коритото на р. 
Янтра. през 1830 г. е командирован 
у нас, обикаля редица градове, запоз-
нава се с особеностите на българския 
език, фолклор и етнография. Съчине-
нието “Старите и сегашни българи в 
тяхното политическо, народописно, 
историческо и религиозно отноше-
ние спрямо русите” повлиява на мно-
го българи да осъзнаят своята иден-
тичност.

„Паметникът на 
плодородието” 

е един от символите на Габрово, из-
граден през 1966 г. Според легендата 
заможни чорбаджии предлагат откуп 
за спасяването на града от турско 
клане. наред с парите турците поже-
лали и българско момиче да премине 
през града голо на бял кон. мону-
ментът е известен още като “паме-
тникът на изобилието” или просто 
“коня”. Дело е на скулптора проф. 
любен Димитров и арх. кандулков, 
който нарича композицията с обоб-
щаващото название “Художествено 
оформление на входа на Габрово от-
към Севлиево”.

Габрово - дом на  
стоте паметника
ДонКихотиСанчоПанса,ХитърПетър,
българскибудителииреволюционери
сачастотзабележителноститенаграда
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Цанко Дюстабанов

“Паметникът на плодородието”         
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“Бюджетът на Асен Васи-
лев е антисоциален, защото 
замразява доходите при усло-
вия на повишаващи се цени на 
вода, ток, газ. това означава 
повече бедност и неравен-
ства.” това заяви лидерът на 
БСп корнелия нинова в ефи-
ра на bTV.

В предаването “тази су-
трин” тя обяви, че социалисти-
те ще направят предложения 
по бюджета, едно от които е 
минималната работна заплата 
да се увеличи от 1 юли и да 
стане 50% от средната. към 
момента това е 900 лв. “този 
механизъм е наша победа от 
миналото народно събрание, 
43 пъти го внасяхме, докато 
не се приеме”, припомни ни-
нова.

лидерът на БСп посочи 
три проблема  
в бюджета: 

“първият е, че Асен Васи-
лев предвижда приходи, които 
най-вероятно няма да дойдат. 
това означава, че трябва да се 
режат разходи за болници, за 
училища и за каквото друго 
решат.”

корнелия нинова обясни, 
че вероятно парите по плана 
за възстановяване и устойчи-
вост няма да дойдат тази го-
диниа, тъй като народното съ-
брание не е приело 10 от 13-те 
закона, които са необходими, 
за да получим тези средства. 
тя обърна внимание, че има и 
спор за парите от БеХ - около 
милиард - тоест 2 милиарда са 
под въпрос, но са разчетени 
като приходи.

Според нея вторият про-
блем е фиксацията в 3% дефи-
цит, за да влезем сега и веднага 
в еврозоната, което означава 
допълнително рязане на раз-
ходи, и третият е замразява-
нето на доходите, бедността и 
неравенствата.

“ние предлагаме решение 
на тези три проблема и ще 
внесем алтернативен бюджет, 
който правим вече няколко го-
дини”, подчерта нинова.

Какво предлага БСП:

1. Спешно приемане на де-
сетте закона, за да дойдат па-
рите по пВу за модернизация 
на България.

2. Дефицитът, вместо 3%, 
да бъде 4%, което означава 1,6 
милиарда лв. повече приходи 
на годишна база.

“тук е големият спор, за-
ради влизането в еврозона-
та сега и веднага. планът на 
Асен Василев предвижда този 

дефицит и стягане на колани-
те, но не решава проблема с 
инфлацията - неговата инфла-
ция е повече от 6% - т.е. няма 
да изпълним този критерий 
за еврозоната”, коментира 
нинова, като подчерта, че 11 
държави в еС са с дефицит 
над 3%, сред които Франция, 
Германия, испания, италия, 
Гърция, а дълговете им са над 
100% от БВп, докато на Бъл-
гария е 24%.

3. Допълнителният приход 
от 1,6 милиарда да бъде раз-
пределен справедливо: май-
чинството за втората година 
да бъде равно на минималната 
заплата, безплатни лекарства 
за деца до 14-годишна въз-
раст, увеличение на детски-
те надбавки и еднократната 
помощ за раждане на дете; за 
работещите - минималната ра-
ботна заплата да се увеличи от 
1 юли; за пенсионерите - уве-
личаване на вдовишките над-
бавки и преизчисляването на 
коефициента за стаж.

корнелия нинова посочи, 
че винаги, когато става дума 
за социални разходи и разходи 
с грижа за хората, започват об-
виненията в популизъм.

“когато бяхме в управле-
нието в кабинета “петков”, 
благодарение на БСп, 20 ми-
лиарда достигнаха до всеки 
българин - от бебето до пенси-
онера. и при това не фалирах-
ме държавата, а приключихме 
с 3% дефицит. т.е. лявата и 
социална БСп прави социал-
ни разходи, но не рискува фи-
нансовата стабилност на дър-
жавата”, припомни лидерът на 
БСп.

нинова обърна внимание, 
че когато социалистите са в 
управлението, има социална 
политика, а когато не са - Асен 
Василев замразява доходите.

“Аз ще имам въпроси към 
него в парламента. Защото тези 
неща, които сега предлагаме, 
ги бяхме заложи в програма-
та на онова управление. Защо 
сега Асен Василев не ги изпъл-
нява”, риторично запита тя.

За промените  
в основния закон

по думите й за конститу-
ционна реформа само се гово-
ри, но само ДпС са предложи 
проект за конституция. “ние 
не сме виждали проектите на 
“Демократична България”, 
“продължаваме промяната” 
и ГеРБ. Само ходят от стая в 
стая и разнасят хвърчащи ли-
стове, искат гласове, но не каз-
ват за какво. така конституция 

не се прави. тя 
се прави от 
професиона-
листи и след 
обществена 
дискусия”, 
каза още 
корнелия 
нинова.

С п о -
ред нея 
правомо-
щията на 
г л а в н и я 
п р о к у р о р 
трябва да се 
ограничат, но 
фигурата на глав-
ния прокурор трябва 
да остане, защото от-
мяната й е въпрос на 
Велико народно съ-
брание.

“президентът 
да свика консул-
тативен съвет по 
национална сигурност 
за конституционните про-
мени. това категорично 
е въпрос на националната 
сигурност, защото се зася-
га държавното устройство. 
отива на един президент, 

ако е истински президент, да 
спре да се занимава с партий-
но строителство и разбиване 
на партии и да бъде обедини-
тел. Да ни събере и да си пред-
стави своя проект за консти-
туция, за който говори от 2020 
г. ние ще направим нашите 
предложения, да обсъдим си-
туация и да излезем с решене”, 
призова нинова.

За депутатските 
имунитети

по темата с депутатските 
имунитети, лидерът на БСп 
призова Бойко Борисов, ако 
е сигурен в невинността си, 
да си даде имунитета. “Цяла-
та държава е заложник на не-
говия имунитет”, възмути се 
нинова.

тя посочи и че комиси-
ята по имунитети, която на-
правиха в парламента, няма 
председател и не работи, като 

Корнелиянинова:

ПП-ДБ предадоха 
избирателите си 
ПрезидентътдасвикаКСНСза
конституционнатареформаидапредстависвоя
проектзаКонституция,призовалидерътнаБСП

“

Три пъти предложихме в парламента да се 
реши въпроса с имунитетите и три пъти го 
отхвърлят. Какъв е изводът - крият се. Борисов 
бяга от правосъдие. Страх го е, та две не вижда

дори не може да бъде свикана. 
“т.е. и този въпрос се замита. 
три пъти предложихме в пар-
ламента да се реши въпроса 
с имунитетите и три пъти го 
отхвърлят. какъв е изводът - 
крият се. Борисов бяга от пра-
восъдие. Страх го е, та две не 
вижда”, коментира още тя.

нинова обърна внимание, 
че пп-ДБ не допуснаха точ-
ката въобще да влезе в днев-
ния ред. ред. “Дотам стигнаха 
в загубата на достойнство и в 
предателството на избирате-
лите си, че дори не искат на 
Борисов да му се свали иму-
нитета, да има честен процес 
и съдът да реши, не прокура-
турата. Затова казвам - махна-
ха Гешев, избраха временно 
изпълняващ длъжността и съ-
дебната реформа приключи”, 
подчерта тя.

Според нея този състав 
на Висшия съдебен съвет не 
трябва да избира следващия 

главен прокурор, защото е 
компрометиран.

За кабинета и 
мнозинството

“има едно формално пра-
вителство на пп-ДБ и ГеРБ-
СДС и едно истинско, което 
решава в парламента - ГеРБ, 
ДпС и “Възраждане”. най-ва-
жните решения, включително 
за съдебната реформа, се взеха 
от тази тройна коалиция”, каза 
още корнелия нинова.

по нейните думи, ако 
сблъсъците между ГеРБ и 
пп-ДБ се пренесат и към кам-
панията за местните избори, 
това ще внесе допълнител-
но несигурност в държавата. 
“ние имахме друг модел на 
правителство, което щеше да 
внесе стабилност, но уви, те 
избраха това”, каза в заклю-
чение и със съжаление лиде-
рът на БСп.
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Другарки и другари 
антифашисти! към вас се 
обръщам, скъпи мои, ко-

ито сте преживели и още 
помните онези преломни 
дни и нощи на титаничен 
сблъсък с фашизма, на 
отчайващи поражения и 
скъпи жертви, но и на по-

следните победни салюти. 
тогава разцъфтя великата 
надежда, че сред развали-

ните на сразения престъ-

пен режим ще поникнат 
филизите на един нов свят 
- изстрадания, лелеяния от 
поколения борци и мечта-

тели, “в здрачни сънища 
сънуваната” от великия 
разстрелян поет бяла про-

лет на съзидателeн мир, на 
братство между народите 
и социална справедли-

вост. 
Обръщам се и към вас, 

по-младите или вече не 
толкова млади, но необре-

менени от спомени, отшу-

мели възторзи и огорчения, 
надежди и заблуди - онези 
призраци от миналото, ко-

ито упорито се завръщат и 
тревожат нашите сънища.

наистина ли минаха 
цели 7 десетилетия от на-

чалото на трудния и изви-

лист български път към 
едно по-добро и смислено 
бъдеще за нас, за децата 
ни, за родината? Защото 
сякаш вчера, а не преди 
седемдесет години от-

шумяха онези дни на на-

деждата, когато гневни и 
радостни, опиянени и луд-

нали от възторзи, хилядни 
тълпи разбиваха портите 
на затвори и полицейски 
участъци, за да прегърнат 
освободените пленници 
на фашизма.  когато с 
радостни сълзи България 
- автентичната България 
на трудовите хора посре-

щаше нашите славни пар-

тизани, но ги посрещаше 
и с преглътнатите сълзи и 
черните забрадки на недо-

чакалите своите паднали 
в битките синове и бащи. 
написах тези много пъти 
изричани думи и се при-

тесних от написаното: вече 
колко безкрайно далеч сме 
от това, което се знае и 
пише днес за онези гневни 
и светли европейски дни на 
надеждата! и какъв срам 
изпитах, срам при спомена 
за милите, изранени, праш-

ни и уморени Альоши и 
Машенки, минали някога 
през тази “хороша страна 
Болгария”, когато вчера 
млади българи изписаха 
върху паметника им ду-

мичката “окупатори”. кои 
са окупаторите - тези, кои-

то удавиха в кръвта си на-

цисткия звяр и освободиха 
света от заплахата да бъдем 
превърнати в един плане-

тарен Освиенцим? те ли 
са окупаторите - които още 
несъблекли износените си 
войнишки гимнастьорки, 
започнаха да възстановят 
съсипаната си от войната 
родина, чиито рани и до 
днес все още кървят!

Забравихме ли вече, че 
щом става дума за окупато-

ри, ние сме били надеждни 
съюзници на нацистка 
Германия в години, когато 
тя окупираше цяла европа, 
че дълги години изхран-

вахме германски дивизии 
и SS айнзаци, че от наша 
земя хитлеристите напад-

наха съседните ни Гърция 
и югославия, че дълги го-

дини бяхме една от важни-

те продоволствени бази на 
Райха, че от наши морски 
пристанища бяха нападна-

ти Одеса и Севастопол? 
не остана ли у нас 

поне капчица уважение и 
признателност към тези, 
които пометоха стомане-

ните орди на Хитлер, пре-

клонение към падналите в 
битката скромни и велики 
воини на армията, спаси-

телка на европа?
Срам ме е да привеж-

дам доводи в защита на 
съветските воини: те во-

юваха и отдаваха живота 
си във великата битка на 
съюзените армии за спа-

сението на европа и света. 
Защото с фашизма не се 
водят теоретични спорове 
за човешките права, нито 
срещу него се надуват ву-

вузели - с фашизма се во-

юва, а за свободата се мре! 
както воюваха и оставиха 
костите си по балкани и 
стърнища, по стрелбища 
и бесилки онези светли 
наши другари, в чиято па-

мет сме се събрали днес 
тук, при братската им мо-

гила. 
и ако днес се считаме 

за членове на европейско-

то семейство, макар може 
би и не от най-близките 

и обични родственици, и 
ако споделяме спомена 
на нашия стар континент 
за общата ни битка срещу 
фашизма, нека напомним 
на някои господа от парла-

ментарната и извънпарла-

ментарна говорилня, заели 
позата на първопроходци 
по пътя към обединена, 
антифашистка европа, че 
най-важната, изначалната 
отсечка от този път започ-

ва не от “Арена армеец” 
или от сходни арени, а от 
нощните партизански пъ-

теки, от броените крачки 
през затворническата ки-

лия и от разстоянието до 
бесилото. 

със съкращения 

  �
Александър Симов

Отиде си Анжел Ваген-

щайн!
Спомням си като ученик 

как попаднах на филма “Звезди 

в косите, сълзи в очите” и то-

гава за първи път видях името 
Вагенщайн. едва ли в онзи мо-

мент съм успял да разбера ця-

лото послание - за отдаденост-

та на изкуството, за цената на 
компромиса и за всички онези 
болезнени истини, които Ваге-

нщайн никога не спести. 
нито по времето на социа-

лизма, нито след това. 
Много години по-късно се 

запознах с него. 
той беше неподражаем чо-

век. и първи ще призная - не 
винаги сме имали съгласие 
по всички теми. Спорили сме 
доста. 

един път даже написа от-

крито писмо до мен, което 
препрочитам от време на време. 
Защото това е синтезът на Ваге-

нщайн - сардоничен, интересен, 
но въпреки това изключително 
идеен. няма как да се ядосаш 
на човек с такава биография. 
Мълчиш и слушаш. и се рад-

ваш, че имаш възможността да 
общуваш с такъв човек-епоха. 
С мъдрец, който никога не из-
мени на своите идеали.

Връщам се назад към  нача-

лото на промяната. 
на първия опозиционен ми-

тинг човек няма как да пропус-

не точно Вагенщайн на сним-

ките. той е там в битката за 
промяна. Защото това е част от 
неговия политически натюрел. 
Все пак говорим за човек, кой-

то в началото на 40-те години 
на миналия век има издадена 
смъртна присъда. и е нормално 
след това да е в първите редици 
на тези, които искат страната 

им да е друга.
но говорим за Вагенщайн 

- човек с брилянтен морален 
компас, истински детектор на 
фалшификати, измислени ге-

рои, патетични пози и измис-

лени биографии. той бързо 
разбира, че това, което възник-

ва като “демократични сили” 
няма нищо общо с идеите за 
промяна и се оттегли в своя 
ъгъл  - ъгълът на мислителя 
с позиция, на антифашистът 
Джеки, който остана на своето 
място и именно от отдалеча-

венето му можем да съдим за 
това колко встрани от правил-

ния път е поела България. 
Видях, че описват Ваген-

щайн като “борец за социална 
справедливост”. не че не е вяр-

но, но това е половината исти-

на. Вагенщайн беше комунист. 
точно от онези, които остават 
като пилони в историята и са 
така незаобиколими, че дори 
враговете им нямат аргумен-

ти срещу тях. при него идеите 
бяха на първо място. той беше 
човек несъгласен, цяла школа 
по опозиция и пишеше толкова 
хубаво, че аз лично не мога да 
се сетя за друг български писа-

тел, който да ме е увличал така.
Отворете книгата “пето-

книжие исаково” или “преди 
края на света”. Във втората като 

емоционален археолог Ваген-

щайн се завръща в онзи плов-

див преди войната, изследва 
образите, вълненията, емоции-

те, паденията и колебанията в 
своя живот и тази книга е много 
по-автентичен документ за епо-

хата от всички ревизионистки 
упражнения, които днес ни 
пробутват като наука. Защото, 
когато оставим настрани сухи-

те дати, именно  човешките би-

ографии и битки са тези, които 
уплътняват миналото, правят 
го интересно и го превръщат в 
училище за бъдещето.

преди няколко години 
американската режисьорка 
Андрея Саймън направи доку-

ментален филм за Джеки - “Art 
is a weapon” (изкуството е оръ-

жие). За да може да разговаря 
лично и без посредници с него 
Саймън беше научила българ-

ски език. Дори една американ-

ка проумя, че такива хора са 
безценни, а разговорът с тях е 
едно от най-добрите неща, кои-

то човек може да постигне през 
своя живот. 

Мога да напиша още много 
неща. 

но патетично ще кажа - ние 
живяхме във века на Ваген-

щайн. 
Цял век. кой ти го дава?
Сбогом!

AнжелВагенщайн:

С фашизма се воюва, а за свободата се мре!

НапуснаниголемиятАнжелВагенщайн

Човекът-епоха

Припомняме това неугасващо слово на 
големия антифашист вагенщайн на тър-

жественото честване  
на 70-годишнината от Девети септември 
1944 г. пред Братската могила в София. 
Казаното от него звучи актуално и днес. 

ДО СЕМЕЙСТВОТО И БЛИЗКИТЕ 
НА АНЖЕЛ ВАГЕНЩАЙН

Сбогуваме се с Джеки,
Отиде си един от най-ярките пред-

ставители на лявата художествено-
творческа интелигенция. 

В златния фонд на българското 
кино са неговите сценарии и филми.

В златния фонд на българската ли-

тература е неговата белетристика.
В златния фонд на българската жур-

налистика е неговата публицистика.
В златните страници  на българ-

ската политическа история остава не-

говата безкомпромисност към всяко 
отстъпление от верността към соци-

алистическия идеал. независимо от 
пределно високата цена, която неедно-

кратно му се налагаше да заплати.    
Сам деликатен и крехък, с испо-

линска сила той ни даряваше с надеж-

да и оптимизъм, зареждаше ни с вяра, 
успокояваше болките ни с мъдростта 
си, лекуваше душите ни с безпредел-

ната мощ на своето слово.
и само най-близките му знаеха 

колко болка за съдбата на България таи 
сърцето му..

Личност, преминала през цели три 
епохи на родната най-нова летопис и 
останала вярна на себе си, на верую-

то си, на стремежа си към правда и на 
жаждата си за красота. една епохална 
личност!

поклон пред светлата му памет!

ФЕДЕРАЦИЯ НА КЛУБОВЕТЕ 
НА сОЦИАЛИсТИТЕ 

В КУЛТУРАТА И МЕДИИТЕ
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петък
30 юни

Старозагорската опера ще 
зарадва своите почитатели 
със спектакли на открито от 
30 юни до 3 септември. под 
звездите на Стара Загора на 
античния форум “августа 
траяна” и “на брега на древ-

ния Севтополис” в Долината 
на тракийските царе ще бъдат 
представени оперни и балет-

ни спектакли с участието на 
звезди от световните сцени.

летните музикални вече-

ри на античния форум “ав-

густа траяна” започват на  
30 юни и 1 юли с два спектакъ-

ла на рок операта “есмералда 
- парижката Света Богороди-

ца” по музиката на рикардо 
кочанте, оркестрация за рок 
група и симфоничен оркестър 
на людмил Горчев. преми-

ерата на хитовия спектакъл 
се състоя миналото лято на 
сцената на античния форум 
с изключителен успех. След 
това той бе представен в раз-
лични градове на България и 
в столицата, като продължава 
да възхищава публиката и да 
бъде едно от най-очакваните 
събития в афиша на Староза-

горската опера.
Впечатляващата продук-

ция с невероятната хореогра-

фия на световнопризнатия 
балетмайстор Марио пиаца 
и с изключителния изпъл-

нителски състав ще блесне 
в две поредни вечери, научи 
ДуМа от Сийка лапачка, 
пиар на ДО Стара Загора. 
Зрителите ще аплодират Ми-

хаела Филева - в ролята на 
есмералда, Марин русинов - 
в ролята на Фроло, николай 
Моцов ще бъде Гренгоар на 
30 юни, а неговият ученик 
Стоян Буюклиев ще дебю-

тира в тази роля на 1 юли; 
Борис тасков ще бъде ква-

зимодо, Богомил Спиров - 
Феб, александър панайотов 
- клопен, Гергана николае-

ва - Фльор де лиз. участват 

оркестър, хор, балет, Детско-
юношеската студия за опера 
и балет на ДО Стара Загора, 
представители на прабъл-

гарската школа за оцеляване 
“Бага-тур”. Диригент е Вла-

димир Бошнаков, хормай-

стор - Младен Станев.
Дългоочакваният спек-

такъл на една от най-обича-

ните и популярни опери на 
Джузепе Верди - “трубадур”, 
ще се състои на 6 юли от  
21 ч. В ролята на Граф ди луна 
гостува световният оперен ас 
- сръбският баритон Желко 
лучич. За втори път мегазвез-

дата, покорила с таланта си 
оперния Олимп, идва в Града 
на липите по покана на ди-

ректора на Старозагорската 
опера Огнян Драганов. неза-

бравимо е неговото участие 
в ролята на барон Скарпия в 
спектакъла на “тоска” през 

юли 2021 г. на античния фо-

рум в Стара Загора. тогава 
Желко лучич грабна сърцата 
на публиката, която имаше 
възможност да се срещне за 
първи път на живо с гласа и 
артистичния му талант.

“трубадур” не е от репер-

тоарните заглавия на Старо-

загорската опера и спектакъ-

лът се подготвя специално за 
сцената на античния форум. 
режисьор е Огнян Драганов, 
ще дирижира маестро ивай-

ло кринчев, диригент на хора 
е Младен Станев. В главните 
роли зрителите ще видят Йо-

ана Железчева като леонора, 
Даниела Дякова ще бъде азу-

чена, в ролята на Манрико 
гостува румънският тенор 
Даниел Магдал, а ролята на 
Ферандо ще изпълни ивайло 
Джуров. участват хор и ор-

кестър на ДО Стара Загора.

Театър от Норвегия  
гостува във Велико Търново

СНИМКАКУКЛЕНТЕАТЪР“ВЕСЕЛ”

Спектакълът “Оранго йогатан-
го” от Международния театрален 
фестивал “Лято, кукли и приятели” 
ще бъде представен на 1 юли от 11 ч. 
на откритата сцена “Арт лято” до 
ХГ “Борис Денев” в парка “Асеневци” 
във Велико Търново. Зрителите ще 
се срещнат с норвежките актьори 
от Скромлехулет фигуртеатер от 
Ставангер. Постановката е на Роке 
Паласиос и Лив Иверсен, сценогра-
фията и куклите - на Лив Иверсен, 
а музикалната среда е по творби на 
Ригсенг Бумо, Браян Ино, Ананда 
Шенкар и Тони Скот. В представле-
нието участват Лив Иверсен, Роке 
Паласиос и Торбьорн Гриндхейм. Мис-
тър “T” е професор и изучава чудни-
те мистерии. Той е пътувал из дълбо-
ките гори и над високите планини на 
Индия, за да разбере дали е възможно 
да полетиш със силата на йога. Мис-
тър “T” е написал книга за този фе-
номен - “Летящите пилета”. Заедно 
с асистент йога Мастер Бомбаломба 
ще въведат публиката в магическата 
вселена на йога. Но връзката между 
тях не е особено надеждна и йога 
шоуто не върви по план. Случват се 
грешки и тогава Мистър “T” тряб-
ва да вземе решения, които могат 
да поставят Мастер Бомбаломба 
на изпитание. Поради това Мистър 
“T” търси помощ от публиката и тя 
участва с радост.

натозиденсародени

накратко

ВАСИЛМИЛЕВ,поет
КИРИЛПРАШКОВ,художник
ТАНЯБОГОМИЛОВА,олимпийска
иевропейскашампионкапоплуване
ЮЛИЯПИСКУЛИЙСКА,журналистка

Напусна ни писателят 
Янко Станоев

Отиде си писа-
телят Янко Ста-
ноев (1944-2023), 
съобщиха от СБП. 
Той е автор на 
близо 20 книги - 
“Неандерталецо 
мой”, “Домашни 
истории”, “Двой-
никът”, “Децата 
на Афродита”, “Танцът на сати-
рите” и др. Носител е на наградата 
на СБП за романа “Блудният син” 
(1993), наградата на в. “Труд” - 
“Златният ланец”, за разказ (1999) и 
Националната литературна награда 
на СБП за белетристика “Георги 
Караславов” (2012). Роден е в село 
Долна Секирна, Пернишка област. 
Средното си образование завършва 
в Перник, а висше - славянска фило-
логия, в СУ “Св. Климент Охридски”. 
Първите си разкази публикува във 
в. “Средношколско знаме”, “Сту-
дентска трибуна”, “Народна мла-
деж”, “Стършел”, в сп. “Родна реч”, 
“Български воин”, “Дружба”. Бил 
е редактор в сп. “Български воин” и 
“Дружба”, във в. “Народна младеж” 
и “Славянски вестник”, и в редакция-
та за документални филми на БНТ.

СНИМКАСБП

театралната комедия от Стивън 
Мофат “премахни от приятели” изли-

за на българската сцена с премиера на  
30 юни в “театро отсам канала” в София. 
пиесата (в превод на николай ангелов) 
събира актьорите Мария Сапунджиева, 
Владимир Зомбори, анелия луцинова, 
Деян ангелов и катя иванова, а режи-

сьор е Валентин Ганев. Сценограф е 
красимир Вълканов, звукова среда - 
Слав Бистрев, продуцент е Artvent, на-

учи ДуМа от татяна павлова.
“премахни от приятели” е най-нови-

ят хит в лондонския “уест енд” и хвърля 
забавен и сатиричен поглед върху ката-

строфалния стремеж на хората от сред-

ната класа в англия винаги да изглеждат 
мили, любезни и възпитани. авторът е 
Стивън Мофат - награждаван писател, 
който стои зад легендарните британски 
сериали “Шерлок” и “Доктор кой”. 

именно проблемът с прекалено до-

брите маниери стои в основата на сюжета. 
Британското възпитание запознава пи-

тър (Владимир Зомбори) и Деби линдел 
(анелия луцинова) с екстравагантната и 
похотлива вдовица елза Жан краковски 
(Мария Сапунджиева). тяхното “прия-

телство” започва на палубата на круизен 
кораб и продължава в социалните мрежи. 

Отношенията им са като по вода (от 
разстояние), докато един ден елза не 
се самопоканва в дома им за седмица. 
твърде късно, твърде необратимо, два-

мата научават страшна истина за нея. 
предстои им гостуване, което ще ги 
качи на влакчето на ужасите! но как 

да откажат и да защитят всичко, което 
обичат, от тази опасност, без да изглеж-

дат леко невъзпитани...
Сценарият на комедията е вдъхно-

вен от истинска история, която реални-

ят питър (върху чийто образ е изграден 
главният герой) разказва на Стивън 
Мофат. той и съпругата му отишли на 
почивка, там се запознали с един човек, 
разменили си имейли, а след това той 
заплашително поискал да се нанесе при 
тях. Впоследствие разбрали и неща за 
него, които предпочитали да не знаят.

“когато моят приятел ми разказа 
всичко това, то просто звучеше като пи-

еса. попитах го дали мога да взема тази 
история и да я пренапиша така, че да вър-

ви още по-катастрофално, отколкото в 
реалния живот”, разказва Мофат. Отгово-

рът бил “да” при две условия - питър да 
присъства на премиерата и авторът да не 
сменя името му в сценария.

След София “премахни от приятели” 
ще се срещне за първи път с публиката в 
пловдив на 25 юли, Варна на 17 август и 
Бургас на 10 септември.

СНИМКИДОСТАРАЗАГОРА

Сцена от “Есмералда - Парижката Света Богородица”

Желко Лучич в ролята  
на Скарпия в “Тоска” 
на Античния форум 
“Августа Траяна”

Старозагорската опера
със спектакли на открито
ЛетнитемузикалнивечеринаАнтичнияфорум
„АвгустаТраяна”започватна30юни

СНИМКАArtvent

Комедията „Премахни от приятели” 
с театрална премиера в България 
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петък
30 юни

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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предимнослънчево

Предстои ви натоварен 
работен ден, затова от-

рано се хванете с органи-

зацията на работата си.

Проявете великодушие 
и не се задълбочавайте в 
проблеми, предизвикани 
от ваши близки. 

Насочвайки делата си в 
желана посока, ще върви-

те напред, изоставяйки 
всяко съмнение.

Взаимоотношенията в 
семейството са хармо-

нични и това повдига 
духа ви.

Нуждата от разнообра-

зие ще ви изведе навън. 
Ще се повеселите добре с 
приятна компания.

Може да се наложи да 
ангажирате партньори-

те си с повече задачи, за 
да се справите с всичко.

Ще бъдете обградени с 
внимание и подкрепа от 
хора, за които сте напра-

вили много в миналото.

Отнесете се към пробле-

мите без излишно драма-

тизиране, проявете такт 
и търпение.

Денят ще ви предложи 
разнообразие и позитив-

ни емоции. Възползвайте 
се максимално.

Очертават се интерес-

ни събития, които ще 
ускорят постигането на 
нещо важно за вас. 

Изчистете съзнанието 
си от излишни и натовар-

ващи мисли. Премахнете 
дразнителите.

Засегнати са интересите 
на влиятелен човек, кого-

то при успех бихте спече-

лили на своя страна. 

овеН

05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев

11.00 Култура.бг-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 малкиистории
15.00 "децатаотулица"чайка"-

анимационенфилм
15.15 "Колкотоповечесмезаед-

но"-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 панорама с бойко васи-

лев
22.00 следитеостават
22.30 вечнатамузика
23.00 посветаиунас
23.25 "Космос" - игрален филм

(14)
01.10 светътиние/п/
01.40 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефана.Щерев/п/

03.15 Култура.бг-предаванеза
културасдимитърстояно-
вич/п/

04.15 "Колкотоповечесмезаед-
но"-твфилм/п/

04.45 посветаиунас/пот20.00
ч./

05.30 ощеотденя-коментарно
предаване/п/

06.00"тазисутрин"-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30"предиобед"-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30"Комицитеиприятели"-ко-
медийношоу

13.30 "стани богат" - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов/п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" -
сериал

17.00bTVновините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 "премиера: "опасно изку-
шение"-сериал,с.5,еп.78

21.00 "съни бийч" - сериал, с.2,
еп.3

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: "Камионджии" -
сериал,еп.30

23.30"дъфивазовски"-сериал,
с.2,еп.3

00.30"столичанивповече" -се-
риал,с.11,еп.10

01.20 "Фамилията" - сериал, с.3,
еп.12

02.10bTVновините/п./
02.40"предиобед"-токшоусво-

дещидесиславастоянова
иалександърКадиев/п./

04.30"Камионджии"-сериал/п./
05.30"тролчета:Купонътпродъл-

жава"-анимационенсери-
ал,с.2,еп.19

06.00 "Здравей, българия" - су-
трешенблок

09.30 "на кафе" - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 "наследство" (премиера) -

сериенфилм
13.30 "остани с мен: Завинаги"

(премиера)-сериал
15.00 "не ме оставяй" (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 "пресечна точка" - публи-

цистичношоу
17:00 "семейнивойни" - телеви-

зионнаигра
18:00 "голямото преследване" -

телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 "черешката на тортата" -

риалити
21.00 "новобранецът" (премие-

ра)-сериал,сезон1
22.00новинитенаNOVA
22.30 "Фбр" (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 "частнидетективи"-сери-

ал,сезон3
00.30 "престъпни намерения" -

сериал,сезон9
01.20 "рей донован" - сериал,

сезон4
02.00 "Ямата"-сериенфилм
03.40 "останисмен:Завинаги"-

сериал/п/
04.50 "не ме оставяй" - сериен

филм/п/
05.30 "частнидетективи"-сери-

ал,сезон3/п/

10.00Училищезародители

11.00EuroTVShop

11.30светътивсичковнего

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15политикаиспорт

14.15часътнаизбора

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00евродикоФ

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30 интересно със славчо то-

шев

04.00евродикоФ

православенкалендар

празникзаобщапрославана
христовитеблаговестители,наре-
чениапостоли

съборнасветитеславниивсе-
хвалнидванадесетапостолиепраз-
никзаобщапрославанаХристовите
благовестители,наречениапостоли,
т.е.пратеници.тесасимонпетър,
андрей първозвани, иаков Заведе-
ев, иоан богослов, Филип, варто-
ломей,тома,матей,иаковалфеев,
иудаиаковов,симонЗилот,матий
(матия)-намястотонаиудаискари-
от.Къмтяхсепричисляваиапостол
павел,затоватозиденсеказваоще
павловден.

събор на светите дванадесет
апостола е празник, празнуван от
древностследденянаславнитепър-
вовърховниапостолипавелипетър.

св. благоверен цар Константин
велики (274-337) построил в ца-
риград храм на името на светите
дванадесет апостола. съществуват
даннизапразнуванетонапразника
отIVвек.

Катопразнувапаметтанавсеки

от дванадесетте апостоли отделно,
църкватаеднаквоблагоговееипред
целиятехенсъбор.Защотосвеще-
ното писание и преданието, като
възхваляват трудовете и мъчениче-
ската смърт отделно на всекиго от
дванадесетте апостоли, прославят
гивсичкизаедноиравночестно.по
думитенасв.писаниевсичкитеса
приятелибожии(Йоан15:14),икога-
тосинчовеческиседненапрестола
наславатаси,тевсичкищеседнат
на дванадесет престола, за да съ-
дятдванадесеттеизраилевиколена
(мат. 19:28). светото предание на-
рича всички дванадесет апостоли
славниивсехвални.

Църквата е празнувала па-
меттанавсичкиапостолизаедно.
по-къснотяедобавилакъмтяхи
апостолпавел

1.св.ап.петърпървовърховни
(29юнии16януари)

2.св.ап.андрейпървозвани(30
ноември)

3.св.ап.ЯковЗаведеев(иаков

Зеведеев,30април)
4.св.ап.ЙоанЗеведеев-еван-

гелист(26септемврии8май)
5.св.ап.Филип(14ноември)
6.св.ап.вартоломейилината-

наил(11юнии25август)
7.св.ап.тома(6октомври)
8.св.ап.матей-евангелист(16

ноември)
9. св. ап. Яков алфеев (иаков

алфеев,9октомври)
10.св.ап.ЮдаЯковов,братгос-

поденпоплът,наричанощетадейи
левий(19юни)

11.св.ап.симонЗилот(10май)
12.св.ап.матий(матия)(9ав-

густ)
13.св.ап.павелпървовърховни

(29юни)
въпрекитовавбогослужебните

книгитозиденсенарича"съборна
дванадесетте",защототовачислона
апостолите е първоначално и Хри-
стово(мат.10:1-5).

на4януарицъркватавъзпоме-
нава и седемдесетте апостоли, ко-
ито Христос избрал за апостолско
служене.

Църкватапочитана30юнисъборнасв.славниивсехвални12апостоли

скръбнавест

Управителният съвет на Българския антифашистки 
съюз с прискърбие съобщава, че на 29 юни 2023 г. 

ни напусна най-възрастният антифашист в България

аНЖел райМоНд вагеНЩайН

(17.10.1922 - 29.06.2023)
политзатворник, партизанин, участник във втората световна 
война, изтъкнат общественик, писател, публицист, човек с 
активна гражданска позиция, непримирим борец за правда 
и свобода!

"с фашизма се воюва, а за свободата се мре!"
това е заветът, оставен от анжел вагенщайн, който всич-

ки български антифашисти ще носим в сърцето си...

дълбок поклон и признателност!

БЪЛГАРСКИ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ
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Пати /Аделина, Карлота/. лик. Ротас /Василис/.
Зенон.Конен /Валентина/.Патина.Таран.Радев
/Боян/. Кит. Орис. Селен. лимонит. Кител. лев.
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пал.Ванадат. "Титаник".лимит. "Намама".Дом.
"Тоник".линия.Нерит.Равинат.Радар.Канари.
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ТРОПС
16 

по БНТ 3
ЕвропЕйски игри
14.00 и 19.00 Бокс

по Макс спорТ 1
ТЕнис
16.00 Турнир в истборн (мъже)

Утре
ФУТБол
по ДиеМа спорТ 
14.00 ЦскА - Базел

по БНТ 3
21.50 испания - Швейцария 
(младежи)

по БНТ 3
ЕвропЕйски игри
16.25 Модерен петобой (мъже)
19.00 Бокс 

по ДиеМа спорТ 2
ФорМУлА 1
17.30 гран при на Австрия
(спринт)

по Макс спорТ 1
ТЕнис
16.30 Турнир в истборн (мъже)

по Макс спорТ 1
волЕйБол
4.30 сърбия - България

по евроспорТ 1
колоЕздЕнЕ
13.00 Тур дьо Франс (I етап)

в неделя
ФУТБол
по БНТ 3
21.50 Франция - Украйна 
(младежи)

по БНТ 3
ЕвропЕйски игри
19.00 Бокс 

по ДиеМа спорТ 2
ФорМУлА 1
16.00 гран при на Австрия 

по евроспорТ 1
колоЕздЕнЕ
13.00 Тур дьо Франс (II етап)

Гледайте

Спортният арбитражен съд (кАС) в 
Лозана потвърди лишаването от състе-
зателни права за срок от 2 години на 
българския шампион по плуване Антъ-
ни иванов, съобщиха от БОк.

представителите на състезателя са 
уведомени за решението от 26 юни. До 
него се стигна, след като плувецът об-
жалва пред кАС наложената му санк-
ция. Защитната стратегия, избрана от 
неговия представител в арбитражното 

производство, обаче го лиши от въз-
можност реално да даде обяснение за 
своите действия и така хипотетично 
да получи намалено наказание. то 
изтича през септември 2024 г. това 
лишава иванов от участие в Олимпи-
адата в париж.

Антъни иванов обаче участва вчера 
на Държавното първенство по плуване 
на басейн “Диана” въпреки съобщени-
ето на БОк. той стартира в сериите на 

100 м свободен стил и даде второ вре-
ме - 51,68 сек.

Адвокатът на състезателя Георги 
Градев заяви, че все още няма влязло в 
сила наказание заради липса на мотиви 
по делото.

“Ще съдя БОк. Без мен българско-
то плуване ще загине”, закани се роде-
ният във Велико търново плувец. той 
беше санкциониран заради три пропус-
нати проверки за допинг.

Снимкаfivb.com

Мария йорданова забива през двойната блокада  
на сАЩ при загубата на България с 0:3 гейма

Женският национален от-
бор на България по волейбол 
отстъпи пред тима на САЩ 
с 0:3 гейма (-15, -17, -17) 
във втория си мач от третата 
седмица на Лигата на наци-
ите в Сувон, корея. нашите 
започнаха в състав: Мария 
Йорданова, Радостина Ма-
ринова, Борислава Съйкова, 
Мира тодорова, петя Бара-
кова, елена Бечева и либе-
ро Мария пашкулева. като 
резерви влязоха Мария кри-
вошийска, полина нейкова, 
Симона николова, Галина 
карабашева, Моника кръсте-
ва и Мерелин николова. 

Българките започнаха 
притеснено и отстъпваха с 
2:11 и 8:21, но успяха да на-
малят изоставането до 15:25.

Във втората част те дори 
поведоха със 7:3, но бяха 

набързо застигнати при 8:8, 
а американките спечелиха с 
25:17.

В третия гейм “лъвиците” 
започнаха с 0:3, но напра-
виха впечатляващ обрат до 
12:9. След серия от 7:1 САЩ 
триумфираха с 25:17.

Джордан томпсън бе 
най-резултатна в мача с 16 т. 
От нашите Мария Йордано-
ва отбеляза 10 т., а по 6 за-
писаха елена Бечева и Мира 
тодорова. 

САЩ са начело с 24 т. и 9 
победи. България остава 14-а 
с 2 победи, 8 загуби и 8 т., но 
пред Хърватия (2 победи, 6 
т.) и корея (0 т.), която обаче 
не е в групата на “чалъндж” 
отборите като трета сила в 
Азия. Днес нашите играят с 
полша, която е втора в кла-
сирането.

  �
васил МАринов

Голям скандал се разрази във водна-
та топка. потърпевши родители разкри-
ха данни за грубо отношение към непъл-
нолетни състезатели и дори физическа 
разправа с един от тях. В основата на 
конфликта е решението на 30 деца да 
напуснат Левски, като повечето са пре-
минали в Славия.

това е отприщило наказателни дейст-
вия от страна на федерацията, ръководе-
на от Дарий Дановски.

първо картотеките на децата в Сла-
вия са забавени, а от родителите са поис-
кани по 560 лева за “трансферни права”, 
въпреки че става дума за непълнолетни 
аматьори.

така се стига до ексцесии на мач в 
“Дианабад”, където треньорът на Левски 
Орлин тодоров е ударил състезател на 
Славия. на случката е имало много сви-
детели, но тя не е била отразена от де-
журния делегат, споделят родителите. 

“Сготвиха ни. нищо не е описано от 
представителите на федерацията, които 
са обявили, че не са видели нищо. Дете-
то си извади медицинско и има заведено 
дело за побоя. просто наказват децата ни 
да не играят, когато се определят фина-
листите. т.е. ни заминава цялата годи-
на”, обявиха пред ДУМА потърпевши.

СнимкаБОк

Българският щаб се радва след  
спечелените квоти за олимпиадата

Йордан Морехон (+92 
кг) осигури четвърти медал 
за България от боксовия тур-
нир на европейските игри в 
краков. натурализираният 
кубинец постигна най-голе-
мия успех в кариерата си при 
мъжете, след като има олим-
пийска и световна титла при 
младежите. Българският на-
ционал се класира за полу-
финалите при най-тежките 
след категорична победа с 
5:0 гласа над Йонас Язеви-
чиус (Лит). Успехът му га-
рантира минимум бронзов 
медал. За олимпийска виза 
е необходимо да спечели и 
полуфинала, тъй като при 
най-тежките в турнира само 
първите двама взимат кво-
ти за париж 2024. Днес във 
вечерната сесия националът 
ни ще боксира с бронзовия 
медалист от евро 2022 в 

ереван Джъстин Ори (Вбр).
Светлана каменова (57 

кг) спечели квота за париж, 
след като преодоля с 5:0 
юлия Шеремета (пол). За 
място на финала тя ще бо-
ксира с голямата си съпер-
ничка ирма теста (ит), с ко-
ято имат разменени победи 
в редица финали.

Другият натурализиран 
кубинец в отбора ни - Хави-
ер ибаниес (57 кг), също се 
класира за полуфинал, след 
като срази с 5:0 Артур Базе-
ян (Арм), от когото загуби 
на полуфинал на евро 2022 
в ереван. За място на финал 
днес той ще се качи на рин-
га срещу небил ибрахим 
(Шв).

Станимира петрова (54) 
първа от нашите си осигури 
виза за париж и ще боксира 
на трета поредна Олимпиада.

Още 3 медала и 2 визи за боксьорите ни

Антъни 
Иванов аут 
за 2 години
ПлувецътнямадаучаствавПариж2024,
носесъстезаванаДържавното

Скандал във 
водната топка

Волейболистките 
паднаха и от САЩ


